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MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
205.423-20/2024. 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024. december 12. 

napján 07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Tóth-Szántai József polgármester, Alavári Zsuzsa, Bajusz 
Gábor, Barta Gábor, Bartha György Imre, Berencsy Sándor Máté, Bodor Márk, Czinkné Sztán 
Anikó, Deák-Bárdos Mihály, Dr. Fekete Zoltán Józsefné, Fodor Zoltán, Dr. Hojnyák Dávid, 
Kavecsánszki Erzsébet, Klinga Dániel, Mezei Attila, Molnár Péter, Pakusza Zoltán, Dr. Simon 
Gábor, Szarka Dénes, Szécsényi Marianna, Szopkó Tibor, Tarnóczi Attila képviselők, Hollósy 
Endre András alpolgármester, Matiscsák Éva alpolgármester 
 
Később érkezett: Kozma István Jánosné képviselő 
 
Távol maradt: Lehoczki-Spider László képviselő 
 
Meghívottak: a mellékelt jelenléti ívek szerint 
 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Tisztelettel köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent 
vendégeket, érdeklődőket, a Nemzetiségi Önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az 
önkormányzati gazdasági társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó 
képviselőit, Képviselőtársait. Bejelenti, hogy a Testület 26 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig 
megjelent 24 fő, megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit. 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a közgyűlés tagjait, hogy legutóbbi ülés óta 

egy közéleti személy eltávozott közülük. Életének 71. évében tragikus hirtelenséggel hunyt el Jóna 

István Gyula. Miskolc kulturális életének meghatározó alakja, a Szinvavölgyi Alapfokú Művészeti 

Iskola alapítója, a Szinvavölgyi Néptáncegyüttes örökös művészeti vezetője, koreográfusa, Miskolc 

Város Művészeti Nívódíjasa. A magyar néptáncművészet magas színvonalú ápolásáért és 

közösségteremtő tevékenységéért végzett munkájáért többször is kitüntették. 

Kéri, hogy emlékezzenek rá egyperces néma felállással. 
 

(megemlékezést követően) 
 
Örömmel tájékoztatja a Közgyűlést, hogy díjazásról is beszámolhat, Mészöly Annának, a Miskolci 
Nemzeti Színház művészének ítélték oda idén az Arany Medál - az év színésznője díjat. Gratulálnak! 
Ezzel egyidőben gratulál Veréb Györgynek is, a DVTK legendás kapusának, aki néhány nappal 
ezelőtt töltötte be 75. születésnapját. Isten éltesse sokáig Gyuri bácsit, a Művész Nőnek pedig 
gratulálnak. 



2 

A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az elmúlt Közgyűlés óta 
nem volt szabadságon. 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzése következik. Az SZMSZ 20. § (3) bekezdése 
alapján javasolja az alábbi sürgősségi előterjesztéseket napirendre felvenni. 
 
1. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek 

alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására és a 
Kuratórium nem állandó tagjainak megválasztására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére felvette. 

 
2. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és 

a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között 
megkötendő közszolgáltatási szerződés 
jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és 

a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés 
jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatás 

Felsőzsolca közigazgatási területére történő 
kiterjesztésének elfogadására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett /nem szavazott: 1 fő/ a sürgősségi 
indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 
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5. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási 

Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény 
és Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett 
mértékének, valamint az MVK Zrt. 2023. évi 
közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 
Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves 
Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadására  

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére felvette. 

 
6. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre:  Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

igazgatói munkakörére kiírt pályázat elbírálására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
7. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata tulajdonában álló Miskolci 
Sportcentrum Korlátolt Felelősségű Társaság 
ügyvezetője vonatkozásában döntések 
meghozatalára 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
8. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre:  Javaslat a Miskolc, 46242 hrsz.-ú ingatlan 

értékesítésével összefüggő szerződésszegés miatti 
jogkövetkezmények alkalmazására és a kapcsolódó 
egyéb kérdések rendezésére 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 
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9. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre:  Javaslat az önkormányzati képviselők, bizottsági 
elnökök, bizottsági tagok és tanácsnokok 
tiszteletdíjáról, természetbeni juttatásáról és 
költségtérítéséről szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az általuk kiküldött sürgősségi előterjesztést kéri a Közgyűlés 
tagjait, hogy ne tárgyalják, tehát ne vegyék fel az ülés napirendjére az indítványt. Aki támogatja azt, 
hogy ne vegye fel a Közgyűlés a napirendjére az előterjesztést, az igen szavazattal éljen. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére nem vette fel. 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat 
elfogadásáról, figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre.  

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett az ülés napirendjét – a napirendre 
felvett sürgősségi előterjesztésekre tekintettel – a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
 

Napirendi pontok: 
 

Nyílt ülés: 
 
1.  Javaslat a 2025. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 
Előterjesztő: Tóth-Szántai József polgármester  

 
2.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési 

Szabályzatának módosítására 
Előterjesztő: Tóth-Szántai József polgármester  

 
3.  Javaslat a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark Hálózathoz való csatlakozásra 

Előterjesztő: Matiscsák Éva alpolgármester  
 
4.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-2029. évi Stratégiai 

Ellenőrzési Tervének, valamint a 2024. évi és a 2025. évi Ellenőrzési Tervével 
kapcsolatos döntések elfogadására 
Előterjesztő: Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző  

 
5.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere és az alpolgármesterek 

illetményének és költségtérítésének megállapítására 
Előterjesztő: Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző  
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6.  Javaslat Varga Andrea Klára és Badány Lajos alpolgármesteri tisztségének 
megszűnése vonatkozásában végkielégítés megállapítására 
Előterjesztő: Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző 
 

7.  Javaslat a Közgyűlés 2025. I. félévi munkatervének megállapítására 
Előterjesztő: Tóth-Szántai József polgármester  
 

1. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására és a Kuratórium nem állandó tagjainak 
megválasztására 

 
2. sürgősségi napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 

Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
3. sürgősségi napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 

Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca 

közigazgatási területére történő kiterjesztésének elfogadására 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben 

foglalt Közszolgáltatási Követelmény és Közszolgáltatási 
Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének, valamint az MVK Zrt. 
2023. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 
Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés 
összegének elfogadására 

 
 

Zárt ülés: 
 
8.  Javaslat fellebbezés elbírálására rendkívüli települési támogatás ügyében 

Előterjesztő: Tóth-Szántai József polgármester  
 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet igazgatói 
munkakörére kiírt pályázat elbírálására 

 
7. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonában 

álló Miskolci Sportcentrum Korlátolt Felelősségű Társaság 
ügyvezetője vonatkozásában döntések meghozatalára 

 
8. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolc, 46242 hrsz.-ú ingatlan értékesítésével összefüggő 

szerződésszegés miatti jogkövetkezmények alkalmazására és a 
kapcsolódó egyéb kérdések rendezésére 
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Napirendek tárgyalása: 
 
1. napirend: Javaslat a 2025. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél 
főosztályvezető urat.  
 
Szilágyi Kornél: A gazdálkodás kereteit meghatározó államháztartási törvény lehetőséget biztosít 
arra, hogy 2025. évre vonatkozóan is az önkormányzatok a jövő évi költségvetés elfogadásáig 
terjedő időszakra az átmeneti gazdálkodásról rendeletet alkothassanak. Ezt tartalmazza az 
előterjesztés. Az átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet 2025. január 1-jével lép hatályba, és a jövő 
évi költségvetési rendelet elfogadásával egyidejűleg hatályát is veszti. Arra ad lehetőséget az 
Önkormányzatnak, illetve a költségvetési szerveinek, hogy a gazdálkodás átmeneti időszakában a 
bevételeit beszedhesse, illetve a kiadásait – időarányosan – teljesíthesse. Jelen rendelet a főbb 
jogszabályi kereteken túl néhány helyi sajátosságot is megfogalmaz a gazdálkodás tekintetében. A 
gazdálkodás ezen időszakában beszedett bevételeket, illetve teljesített kiadásokat be kell építeni 
majd a költségvetés jövő évi számai közé, erről szól az előterjesztés. Kéri az előterjesztés, illetve 
rendelettervezet támogatását.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a rendelettervezetet támogatta, azt elfogadásra javasolja.  

• Pénzügyi Bizottság: a rendelet megalkotását egyhangúlag támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: az előterjesztést 
egyhangúlag támogatta és elfogadásra javasolja.  

• Köznevelési, Kulturális, Ifjúsági és Sport Bizottság: az előterjesztést egyhangúlag 
támogatta és elfogadásra javasolja.  

• Rendészeti Bizottság: támogatta a rendelet megalkotását.  

• Turisztikai és Városmarketing Bizottság: támogatja a rendelet megalkotását. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, így a vitát a napirendi pont felett lezárja.  
 
 
2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és 

Építési Szabályzatának módosítására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész 
urat.  
 
Szunyogh László: Az előterjesztés a szabályozási terv két módosítását tartalmazza, és mindkét 
esetben a Közgyűlés már döntött arról, hogy ezt a szabályozási tervet módosítja. Az egyik a Miskolc 
északi területén sportrepülőtér kialakítása céljából történik. A másik Miskolc déli végén áruház 
telepítése céljából módosítja a tervet. Az államigazgatási szervek szűrőjén átment a terv 
véleményezése, az állami főépítész a záró szakmai véleményét megadta, így arra vár, hogy a 
Közgyűlés elfogadja ezeket a szabályozásokat.  
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Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást Főépítész Úrnak.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendelettervezetet, mind a határozati javaslatot 
egyhangúlag támogatta, így azt elfogadásra javasolja. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, így a vitát a napirendi pont felett lezárja.  
 
 
3. napirend: Javaslat a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark Hálózathoz való 

csatlakozásra 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Nagy Dezső csoportvezető 
urat.  
 
Nagy Dezső: A Bükki Nemzeti Park kereste meg az Önkormányzatot azzal a javaslattal, kéréssel, 
hogy csatlakozzon a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark Hálózathoz. Megjegyzi, ez nem egy 
új téma, 2020-ban a Közgyűlés már csatlakozott a Bükki Geopark kezdeményezéshez. Időközben 
a Bükki Nemzeti Park pályázott az UNESCO-nál, hogy része lehessen ennek a nemzetközi 
szervezetnek. Az UNESCO befogadta a Bükk-vidék Geopark pályázatát, ezáltal nemzetközi rangra 
emelkedett a Geopark. A Bükki Nemzeti Parknak az a kérése, hogy erősítsék meg ehhez a 
nemzetközi hálózathoz való csatlakozásukat. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Turisztikai és Városmarketing Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta az elfogadását. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Molnár Péter: Köszönik az előterjesztést. Úgy látják, hogy olyan anyag kerül ma a grémium elé, 
amely jól illik abba a programba, projektbe, abba a városvezetői elképzelésbe, amit Polgármester 
Úr az alakuló Közgyűlés utáni programalkotó nagyívű beszédében is lefektetett, és azóta is többször 
elmondott, hogy Miskolc a Bükk városa, a Bükk kapujában van a város, óriási érték Miskolc 
számára a Bükk. Ezt minden miskolci tudja, érti és értékeli is. Éppen ezért nagyon fontos 
Frakciószövetségük véleménye szerint az, hogy Miskolc Önkormányzata a Bükki Nemzeti Parkkal 
jól együttműködjön. Örömmel olvasták, hogy a Bükki Nemzeti Park a Geopark Hálózathoz már 
korábban csatlakozott. Úgy látják, hogy egy nemzetközi szervezethez való csatlakozás az igazán 
innovatív, nemcsak a Nemzeti Park, maga a Bükk, hanem adott esetben a város, az Önkormányzat 
számára is az lehet. Számukra tényleg nagy kincs a Bükk a tiszta levegő miatt, de a turisztikai 
attrakció, desztináció miatt mindenképpen. Úgy gondolja, hogy ezt minden miskolcinak és 
magának az Önkormányzatnak is értékelnie kell, helyén kell kezelnie. Ezért frakciószövetségük 
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nemcsak örömmel látta az előterjesztést, hanem örömmel javasolják azt és kérik a Közgyűlést, hogy 
csatlakozzanak ehhez a szervezethez. Támogatják az előterjesztést. 
 
Berencsy Sándor Máté: Felmerülhet a kérdés, hogy miért érdemes Miskolcnak csatlakozni az 
UNESCO Globális Geopark Hálózatához. Elsősorban fellendíti a turizmust, a Geopark cím növeli 
a város nemzetközi ismertségét, vonzóbbá teszi a turisták számára, különösen a természeti 
szépségek és a földtani érdekességek iránt érdeklődők körében. Fenntartható turizmus 
programokat hozhat létre, amelyek a gazdaság növekedését eredményezhetik. Elősegíti a természeti 
értékek védelmét, valamint segít megőrizni, bemutatni a város és környezete földtani, ökológiai és 
kulturális értékeit. Az UNESCO által a Geopark cím ösztönzi a fenntarthatóságot és a 
környezettudatos gondolkodást. Hozzájárul a helyi közösségek fejlődéséhez, oktatási programok 
indulhatnak természeti és földtani értékek megismerésére, amelyek hozzájárulnak a helyi lakosság 
szemléletformálásához. Munkahelyet teremt a közösségek számára, mint például az 
idegenforgalom, kézművesség, de a szolgáltatások területén is. El lehet érni nemzetközi 
együttműködést és támogatást. Az UNESCO Hálózat tagjaként lehetőség nyílik tapasztalatcserére 
világszerte más Geoparkokkal. Hozzáférést biztosíthat nemzetközi pályázati lehetőségekhez és 
pályázati forrásokhoz. Erősíti a kulturális identitást, kiemeli a helyi örökségeket, és segít megőrizni 
a hagyományokat. Ösztönzi a helyi közösségeket arra, hogy büszkék legyenek környezetükre és 
történelmükre. Fontos a fenntarthatóság és innováció érdekében is. A Geopark cím erősíti a város 
elkötelezettségét a fenntartható fejlődés iránt, új ökoturisztikai és innovatív projekteket inspirál, 
amelyek vonzóbbá teszik a várost a fiatalok számára is. A csatlakozás tehát nemcsak a város 
természeti és kulturális értékeinek a megőrzését segíti, hanem gazdasági, társadalmi és nemzetközi 
előnyöket is hozhat.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a felszólalásokat. Megállapítja, hogy nincs több 
felszólalásra jelentkező képviselő, így a vitát lezárja. 
 
 
4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-2029. évi 

Stratégiai Ellenőrzési Tervének, valamint a 2024. évi és a 2025. évi 
Ellenőrzési Tervével kapcsolatos döntések elfogadására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Serfőző Mónika Tünde 
osztályvezető asszonyt.  
 
Serfőző Mónika Tünde: Az előterjesztés jogszabályi kötelezettségen alapul, és három határozati 
javaslatot tartalmaz. Az első határozati javaslat a Stratégiai Ellenőrzési Terv elfogadásáról szól 2025-
2029. év közötti időszakra vonatkozóan. Ez azért vált szükségszerűvé, mert az előző 2024. 
december 31-én hatályát veszti. A második határozati javaslat a 2024. évi Ellenőrzési Terv 
módosítását tartalmazza. Erre azért van szükség, mert 2024. augusztus 1. napjától egy fő belső 
ellenőri létszámhiány alakult ki a Belső Ellenőrzési Osztályon, amelynek a betöltésére 2024. 
december 2. napjától került sor. Ez teszi szükségessé a 2024. évi Ellenőrzési Terv módosítását. A 
módosítás hat ellenőrzést érint, amik nem kerülnek elhagyásra, csupán átcsoportosításra a 2025. évi 
tervükben, így ez a 2025. évi Ellenőrzési Terv részét is képezi. A harmadik határozat maga a 2025. 
évi Ellenőrzési Terv, amelyben kimutatásra kerülnek szervezetenként a 2025. évben esedékes 
ellenőrzések, amelyek már a Belső Ellenőrzési Osztály létszám erőforrásán alapulnak.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: az első és harmadik határozati javaslatot többségében, a 
második határozati javaslatot egyhangúlag támogatta.  

• Pénzügyi Bizottság: mindhárom határozati javaslattal kapcsolatban támogató döntést 
hozott. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: mindhárom határozati 
javaslattal kapcsolatban támogató döntést hozott, elfogadásra javasolja. 

• Köznevelési, Kulturális, Ifjúsági és Sport Bizottság: mindhárom határozati javaslattal 
kapcsolatban egyhangúlag támogató döntést hozott. 

• Rendészeti Bizottság: mindhárom határozati javaslattal kapcsolatban többségében 
támogató döntést hozott. 

• Turisztikai és Városmarketing Bizottság: az első és harmadik határozati javaslatot 
többségében, a második határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: mindhárom határozati javaslattal 
kapcsolatban egyhangúlag támogató döntést hozott. 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
 
 
5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere és az alpolgármesterek 

illetményének és költségtérítésének megállapítására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Nevelős Szabolcs 
aljegyző urat.  
 
Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző: Az Országgyűlés a 2024. évi LVIII. törvény elfogadásával 
módosította a helyi önkormányzatairól szóló törvényt, amely szerint a megyei jogú városok 
polgármesterei illetménye megváltozott. Az illetményt 2024. október 1. napjára visszamenőleg 
2023. évi nemzetgazdasági átlagkereset 4,5-szeresével kell megállapítani. A polgármesteri illetmény 
emelésével a polgármester költségtérítése, valamint a megválasztott alpolgármesterek illetménye és 
költségtérítése is megváltozik. A Közgyűlés a polgármester és az alpolgármesterek vonatkozásában 
a munkáltatói jogkör gyakorlója, így a Közgyűlés határozatában deklarálja a törvény által 
megállapított polgármesteri és alpolgármesteri illetmény és költségtérítés összegét. Kéri a 
Közgyűlést az előterjesztés megtárgyalására. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: az I., II. és III. határozati javaslat vonatkozásában 
támogatólag döntött.  

• Pénzügyi Bizottság: mindhárom határozati javaslatot támogatta. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni az ismertetést. Mielőtt azonban megnyitná a 
vitát ebben az ügyben, egy rövid észrevételt kíván tenni. Mint bizonyára tudják, és ahogy Aljegyző 
Úr is ismertette, november 24-én fogadta el az Országgyűlés a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény módosítását, amely a polgármesterek fizetésének emeléséről 
rendelkezik. Elmondja, nem ismerik a jövő évi költségvetés számait, és nem tudják, hogy miből kell 
majd kigazdálkodniuk ezt az emelést. Az tudják, hogy elmúlt öt év döntései súlyos terheket rónak 
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a jövőben Miskolcra. Ebben a helyzetben lelkiismeretük szerint nem szavazhatnak meg béremelést 
saját maguknak, senkivel sem tehetnek kivételt, magukkal szemben sem. Ezért arra kéri a 
Közgyűlést, hogy most ne fogadják el a polgármester és alpolgármesterek illetményének és 
költségtérítésének megállapítására vonatkozó javaslatot.  
Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja a napirend felett.  
 
 
6. napirend: Javaslat Varga Andrea Klára és Badány Lajos alpolgármesteri tisztségének 

megszűnése vonatkozásában végkielégítés megállapítására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Nevelős Szabolcs 
aljegyző urat.  
 
Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző: Az alpolgármesterek tekintetében a Képviselő-testület, azaz 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése gyakorolja a munkáltatói jogokat. A 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/D. § (1) bekezdése alapján a 
polgármestert két feltétel együttes fennállása esetén illeti meg végkielégítés, ha e tisztségét legalább 
két évig betöltötte és foglalkoztatási jogviszonya az Mötv. 69. § (1) bekezdés a) pontja alapján, azaz 
az új polgármester megválasztásával szűnik meg. Az alpolgármesterek megbízatása 2024. október 
1-jéig tartott. A Kttv. 225/K. § (1) bekezdése alapján, a polgármesteren az alpolgármestert is érteni 
kell, és erre tekintettel az alpolgármesteri foglalkoztatási jogviszonyra is megfelelően alkalmazni kell 
a vonatkozó rendelkezésket. Fentiekre tekintettel Varga Andrea Klára és Badány Lajos 
alpolgármesterek a Kttv. fentiekben hivatkozott bekezdéseinek megfelelő tartalmú, tehát 
háromhavi illetménynek megfelelő összegű juttatásra, amely személyenként – (bruttó 1.170.000.- 
forint/hó) – bruttó 3.510.000,-Ft, valamint a 2024. október 1. napjától számított késedelmi kamat 
összegére jogosultak. Mindezek alapján a Közgyűlésnek törvényi kötelezettsége Varga Andrea 
Klára és Badány Lajos alpolgármesteri tisztségének megszűnése vonatkozásában végkielégítésük 
önkormányzati határozattal történő tudomásulvétele, és ebben a kérdésben nincs mérlegelési 
lehetősége a Közgyűlésnek. Kéri a Közgyűlést az előterjesztés megtárgyalására. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mindkét határozati javaslatot támogatta, így azokat 
elfogadásra javasolja a Közgyűlés számára.  

• Pénzügyi Bizottság: mindkét határozati javaslatot támogatta. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Bajusz Gábor: Magyarázattal szeretne szolgálni, mert a Frakciószövetségük támogatni fogja ezt az 
előterjesztést, és el szeretné mondani, hogy mi ennek az oka. Megköszöni Polgármester Úrnak a 
szavait az előző napirendi pontnál, mert úgy érzi, hogy egy felelős városvezető így gondolkodik, így 
cselekszik és így dönt. Ebben az esetben azért kell igent nyomniuk, mert szintén felelős döntést kell 
hozniuk. Ha nem szavazzák meg ezt a napirendi pontot, akkor a város nehéz helyzetbe kerül, 
ugyanis egy per van folyamatban. A város előző alpolgármesterei beperelték a várost. Ha kivárják 
ezt a pert, abból perköltség lesz, és egyéb összegeket is még a város nyakába varrhatnak, amivel a 
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város kasszáját ürítik. Úgy vették át ezt a várost, hogy nem sok pénz van a kasszában, minden egyes 
forintra oda kell figyelniük, és be kell osztaniuk. Ez az oka annak, hogy a FIDESZ-KDNP-Pont 
Mi Frakciószövetség meg fogja szavazni ezt a napirendi pontot.  
 
Szopkó Tibor: Egy ténybeli tévedést szeretne helyre tenni. Bajusz frakcióvezető úr úgy 
fogalmazott, hogy a város korábbi alpolgármesterei beperelték a várost. Kihangsúlyozza, ez rá 
biztos, hogy nem igaz, de ezt elmondhatja dr. Mokrai Mihályról is, és még sok korábbi 
alpolgármestertársáról. Bajusz képviselőtársa ebben a tekintetben nem helyesen fogalmazott. Azt 
szerette volna, ha ezt itt tisztázzák. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a felszólalást. Helyesbít, miszerint Szopkó Tibor 
alpolgármester úr nem perelte be Miskolc városát, ezt szeretné tényszerűen rögzíteni.  
 
Mezei Attila: Az előbb említett helyzet azért állt fenn, mert a FIDESZ-KDNP Frakciója előzőleg 
nem szavazta meg az előterjesztést még az előző Közgyűlés idején.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Mielőtt Frakcióvezető Úrnak megadja a szót, elmondja, hogy 
ha jól emlékszik, akkor az előző városvezetésnek többsége volt a Közgyűlésben, tehát elviekben a 
FIDESZ-KDNP Frakciószövetség szavazatára nem lett volna szükség ahhoz, hogy ez át tudjon 
menni, de megköszöni az észrevételt.  
 
Bajusz Gábor: Polgármester Úr elvette a mondandója lényegét, ugyanis ezt szerette volna ő is 
mondani. Szopkó Tibor képviselő úrék vezették ezt a várost, többségben voltak, és meg tudták 
volna ezt szavazni, de köztük sem volt egyetértés. Elnézést kér Szopkó Tibortól. Ez esetben Varga 
Andreáról és Badány Lajosról van szó, ahogy az előterjesztésben is szerepel. Megköszöni, hogy 
elhangzott, Szopkó úr még nem perelte be a várost, remélik, hogy ez így is marad.  
 
Molnár Péter: Azért kért szót, mert szeretné rendbe tenni az elhangzottakat. Ha a miskolciak nézik 
ezt a Közgyűlést kora reggeltől, akkor lehet, nem egészen értik, hogy miről van szó. Polgármester 
Úr szerinte világosan rávilágított, de talán ezt még egyszer helyre kellene tenni. A felvezetésben is 
elhangzott Aljegyző Úr részéről, hogy mi a jogi helyzet. A helyzet az, hogy még az önkormányzati 
választások előtti helyzetben kellett volna, az új Testület megalakulása előtt a régi Közgyűlésnek, 
amelyben a Veres Pált – elvileg – támogató Velünk a Város Frakciószövetségnek, amiben sok 
baloldali párt vett részt és a Jobbik, tehát nekik kellett volna megszavazni ezt az előterjesztést, a 
végkielégítést. Akkor, a polgármester és az egyik alpolgármester, Szopkó Tibor vonatkozásában 
megtette azt a Testület. Mezei Attila képviselőtársa sarkallta arra, hogy szót kérjen. Elmondja, hogy 
abban a Testületben elvileg volt egy baloldali többség, és nekik kellett, illett volna elrendezni ezt a 
helyzetet úgy, hogy ezt a sarat nem ráhagyni az új, októberben megalakuló, jelenlegi Testületre. 
Ennek a Testületnek most az a felelőssége, hogy ezt a jogi anomáliát feloldja. Ahogy erre már 
többen utaltak előtte, itt egy per van folyamatban, amelyben nem kétséges, hogy a két egykori 
alpolgármesternek a munkaügyi bíróság igazat fog adni. A városnak előbb-utóbb ki kell fizetnie a 
két egykori alpolgármesternek a végkielégítését. A felelős döntés most az, hogy a közgyűlési többség 
megszavazza ezt az előterjesztést. Ezt kell megértenie a miskolciaknak, miszerint ezért kell 
megszavazniuk ezt az előterjesztést. Kíváncsi arra, hogy a baloldaliak, akik akkor, még az előző 
ciklusban össze-vissza szavaztak, mert nem bírták a többséget fenntartani az utolsó hónapokban 
vagy félévben, hogyan fognak dönteni. Hangsúlyozza, Frakciója felelősen fog dönteni. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja.  
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7. napirend: Javaslat a Közgyűlés 2025. I. félévi munkatervének megállapítására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának előírása alapján a 
Közgyűlés munkáját féléves munkaterv alapján tartja. Jelen előterjesztés a 2025. I. félévre 
vonatkozó munkatervet javasolja elfogadni a Közgyűlés részére. 2025. február és június hónapok 
között minden hónapban terveznek Közgyűlést. Az előterjesztés előkészítése során Osztálya 
felkérte a települési képviselőket, önkormányzati cégeket és intézményeket, valamint a Hivatal 
szervezeti egységeinek vezetőit, hogy javaslatokat tegyenek a tervezhető előterjesztések 
tekintetében, ezt tartalmazza a határozati javaslat melléklete. Kéri a Közgyűlést az előterjesztés 
elfogadására.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a határozati javaslatot egyhangúlag támogatta, így azt 
elfogadásra javasolja a Közgyűlés számára. 

• Pénzügyi Bizottság: a határozati javaslatot egyhangúlag támogatta, annak elfogadását 
javasolja a Testületnek. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: a határozati javaslatot 
egyhangúlag támogatta, elfogadásra javasolja.  

• Köznevelési, Kulturális, Ifjúsági és Sport Bizottság: a határozati javaslatot egyhangúlag 
támogatta.  

• Rendészeti Bizottság: a határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 

adományozásuk szabályairól szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására és a Kuratórium nem állandó tagjainak 
megválasztására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztéshez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be. 
A napirend ismertetésére felkéri Kovács Zsuzsanna osztályvezető asszonyt. 
 
Kovács Zsuzsanna: Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés i) pontja rögzíti, hogy a 
helyi önkormányzat a helyi közügyek intézése körében törvény keretei között önkormányzati 
jelképet alkothat, helyi kitüntetéseket és elismerő címeket alapíthat. A Magyarország címerének és 
zászlajának használatáról, valamint állami kitüntetéseiről szóló 2011. évi CCII. törvény 24. § (9) 
bekezdésében felhatalmazást ad az önkormányzatok képviselő-testületeinek arra, hogy rendeletben 
szabályozza az elismerés alapítását, elnevezését, fajtáit, az elismerésben részesíthető személyek 
körét, az évente adományozható elismerések számát, az adományozás feltételeit és rendjét. A 
jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény megköveteli a jogrendszer folyamatos felülvizsgálatát. 
Ennek keretében, önkormányzati rendelet esetén a jegyző folyamatosan figyelemmel kíséri a helyi 
jogszabályok hatályosulását, és szükség szerint lefolytatja azok utólagos hatásvizsgálatát. Az előbb 
idézett Jat. 2. § (1) bekezdése értelmében a jogalkotás alapvető követelményei közé tartozik az, hogy 
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egy adott jogszabálynak a címzettek számára egyértelműen értelmezhető szabályozási tartalommal 
kell rendelkeznie. A korábbi, 2004-ben alkotott önkormányzati rendelet felülvizsgálatának 
eredményeként az volt megállapítható, hogy a rendelet szerkezeti tagolása nem felel meg a most 
hatályos követelményeknek, több olyan rendelkezést is tartalmaz, amely a címzettek számára nem 
teljesen egyértelműek, ezért azok pontosítása indokolt. Az elismerések elnevezését egységesítették, 
a Magyar Helyesírás Szabályainak megfelelően módosították. A Jat. 22. § szerint a jegyző 
gondoskodik arról, hogy az elavult, szükségtelenné vált, a normatív tartalom nélküli, vagy 
tartalmilag kiüresedett jogszabályi rendelkezések hatályon kívül helyezésére, illetve megfelelő 
módosítására kerüljön sor. A javaslatok előzetes elbírálása, a döntés előkészítése a Kuratórium 
feladata, amelynek esetében indokolatlan a konkrét létszámra vonatkozó szabályozás fenntartása, 
hiszen 2024. október 4-től hatályos SZMSZ szerint hét állandó bizottságot nevesít a Közgyűlés. 
Felülvizsgálatra került továbbá a kiadható díjak és címek száma is. Az előterjesztés így a Miskolc 
város díszpolgára kitüntető címre egyet, a Pro Urbe kitüntető címre kettőt, míg Nívódíjra három 
kitüntetést javasol. Indokolja ezt a változtatást többek között az is, hogy a címek és díjak 
elismertségét, megbecsülését megtartsa a városvezetés. Az előterjesztés tartalmaz egy határozati 
javaslatot is, amely a Kuratórium tagjaninak a megválasztásáról szól. A Kuratóriumba minden 
évben négy tagot kell, hogy megválasszon a Testület, illetve alkalmazzon, ebből egy, az 
önkormányzat nemzetiségi képviselőinek a tagjai közül. Idén az örmény kerül sorra, dr. Rózsa Péter 
személyében, míg további három személy Kiss József a Magyar Nemzeti Levéltár Borsod-Abaúj-
Zemplén Vármegyei Levéltár igazgatója, Illyés Miklós a Miskolci Sportiskola ügyvezetője, és 
Madaras Péter a CineFest Miskolci Nemzetközi Filmfesztivál programigazgatója.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendelettervezetet, mind a határozati javaslatot 
többségében támogatta, így azt elfogadásra javasolja.  

 
Tóth-Szántai József polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szarka Dénes: A bizottsági ülésen is felmerült az a módosító indítvány, amit most Polgármester 
Úr be is nyújtott, amit mindenképpen üdvözöl, és ő is ezzel a módosító indítvánnyal élt volna, ha 
ez nem érkezik meg. Igaz az, hogy a pedagógusok Miskolcon nagy megbecsülésnek örvendenek. 
Megjegyzi, hogy ez sajnos Magyarország egészére nem igaz, sőt, inkább az ellenkezőjére. Elmondja, 
hogy előterjesztéssel és a módosító indítvánnyal egyetértenek, és mindenképpen támogatni fogja.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: A lényege az, hogy a Pedagógiai díjat három személynek 
osztja ki a város, nyilván azért, mert három különféle korcsoportban dolgoznak kitűnő 
pedagógusok, akik a gyerekeket nevelik. 
 
Molnár Péter: Frakciószövetségük egyetért az előterjesztéssel és annak módosító indítványával is. 
Előbbivel azért, mert ahogy elhangzott Osztályvezető Asszony részéről is, jogilag rendezni kellett 
bizonyos dolgokat, bizonyos anomáliákat a rendeletben. Azzal a technikai módosítással, hogy 
például a Díszpolgári cím vagy a Pro Urbe cím vonatkozásában a korábbi kettő helyett egy-egy 
személy kaphatja az elismerést, azért értenek egyet, mert szerintük ezzel emelkedni fog a nívója, az 
értéke. Szerintük ez így helyénvaló, jó és méltó dolog. Polgármester Úr módosító indítványával 
azért értenek egyet, mert való igaz, hogy Miskolc városa egy iskolaváros, számtalan óvoda van, 
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melyet az Önkormányzat tart fenn, számtalan egyéb alapítványi és egyházi fenntartású óvoda, 
köznevelési és szakképzési intézmény működik Miskolcon, amelyben rengeteg óvodapedagógus, 
pedagógus és oktató dolgozik. Így úgy gondolják, ebben a vonatkozásban jó, hogyha továbbra is 
három díjat tud átadni Miskolc Közgyűlése, illetve Polgármester Úr Miskolc város napján. Szarka 
Dénes úr figyelmét rá kell irányítsa arra, mert politikai hangokat próbált meg pedzeni, de úgy tűnik, 
hogy nagyon nem tájékozódik Képviselő Úr az utóbbi években a köznevelésben és a szakképzésben 
történt dolgok vonatkozásában. Az utóbbi években folyamatosan, gyakorlatilag évről-évre emelik 
az oktatók és pedagógusok bérét, így január 1-jével is, egy érzékelhető, 21%-os béremelésre kerül 
sor. Kéri Szarka Dénes képviselő urat, hogy tájékozódjon jobban.  
 
Pakusza Zoltán: A Mi Hazánk Mozgalom képviselői támogatni fogják az előterjesztést, mint 
ahogy a módosító indítványt is. Tegnap valóban a Jogi és Ügyrendi Bizottság ülésén itt volt, ez a 
módosító indítvány elhangzott. Részéről akkor is támogatásra került, ahogy most is.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja.  
 
 

2. sürgősségi napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 
Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szabó Máté művészeti 
vezető urat. 
 
Szabó Máté: A közszolgáltatási szerződés az állammal az állami támogatás elengedhetetlen 
feltétele, és meghatározza azokat a kötelezettségeket, amelyek a nemzeti státusz megtartásához 
szükségesek, ezek olyanok, mint a nézőszám, előadásszám, a társulat diplomás összetétele, kortárs 
művek műsorra tűzése, fesztiválok megtartása és nemzetközi együttműködés. Színházuk a felsorolt 
feltételrendszernek teljes mértékben megfelel, sőt, több mutatóban erősebb, mint a kért 
követelmények. Két fesztiváljuk van: a Határtalan és a Horizont tíz éve, illetve egy éve az UTE, 
azaz Európai Színházi Unió tagjai. Mára úgy tűnik biztossá vált, hogy az Európai Színház Unió 
májusban náluk tartja a közgyűlését. Ez azt jelenti, hogy húsz színházvezető Barcelonától 
Thessalonikiig, Prágától Rómáig a Miskolci Nemzeti Színházban, illetve a városban tartózkodik és 
tanácskozik majd. Elmondja, hogy a debreceni nézőszámot 50 ezerrel lépték túl úgy, hogy majdnem 
feleannyi a támogatásuk és harminccal több dolgozójuk van. Megjegyzi, ezt úgy mondja 
debreceniként, hogy tíz éve Miskolcon él. Kéri a Közszolgáltatási Szerződés elfogadását.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a kiegészítést. Gratulációját fejezi ki a 
társulatnak. Direktor Úr Portugáliából írt neki egy SMS-t két nappal ezelőtt éjszaka, miszerint lehet, 
hogy Miskolcra jönnek Európa legkitűnőbb színházi szakemberei jövő nyáron. Ezek szerint most 
már ez 100%. Nagyon örülnek ennek, és nagy örömmel várják a vendégeket, a város készül is arra, 
hogy valami módon meglepjék őket és jó vendéglátók legyenek. Még egyszer gratulál. Megnyitja a 
vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.  
 
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 

Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szászné Pónuzs Krisztina 
ügyvezető asszonyt. 
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Szászné Pónuzs Krisztina: A Miskolci Szimfonikus Zenekar az ország hat „nemzeti” minősítésű 
zenekarának egyike, hasonlóan a színházhoz, a támogatások egy jelentős részét az államtól, az 
állammal kötött közszolgáltatási szerződésük alapján kapják. Ezeket a szerződéseket háromévente 
szükséges megújítani. Az előző most, 2024. december 31. napjával lejár, ezért aktuális a szerződés 
újrakötése. A mellékletben található a minisztérium által megküldött szerződésnek a jóváhagyását 
kéri a Közgyűléstől. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a kiegészítést.  
A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező képviselő, így a 
vitát lezárja.  
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca 

közigazgatási területére történő kiterjesztésének elfogadására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kiss Péter osztályvezető urat. 
 
Kiss Péter: Jelen előterjesztés Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között 
fennálló közszolgáltatási szerződés alapján Felsőzsolca város 2025. évi autóbuszos kiszolgálására 
tesz javaslatot. Az MVK Zrt. 2024. évében a személyszállítási szolgáltatásokról, törvény alapján, az 
Építési és Közlekedési Minisztérium, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Felsőzsolca 
Város Önkormányzata között létrejött háromoldalú megállapodás szerint nyújtja a 7-es vonalszámú 
autóbusz vonalon Felsőzsolca városában is a személyszállítási közszolgáltatást. A háromoldalú 
megállapodás 2024. december 31. napjáig hatályos. A 7-es vonalszámú autóbuszvonalon Miskolc-
Felsőzsolca közötti személyszállítási közszolgáltatás teljesítésére a szolgáltatás Miskolc Megyei Jogú 
Város közigazgatási határát átlépi, elsősorban Felsőzsolca város lakosságának a közforgalmú 
személyszállítási kiszolgálása érdekében. A háromoldalú megállapodás 2025. január 1. napjától 
2025. december 31. napjáig terjedő határozott időtartamig történő megkötésével a felsőzsolcai 
lakosok továbbra is igénybe vehetik az MVK Zrt. személyszállítási közszolgáltatását az elmúlt 
évtizedek gyakorlatát folytatva. Jelen előterjesztés a határozati javaslat 1. számú mellékletét képező 
háromoldalú megállapodás 1-2. számú melléklete szerint, az MVK Zrt. által nyújtott helyi 
menetrend szerinti autóbuszos személyszállítási közszolgáltatás 2025. évben Felsőzsolca Város 
Önkormányzata területére történő kiterjesztésére és a vonatkozó pénzügyi megállapodás 
elfogadására tesz javaslatot.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a kiegészítést.  
A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező képviselő, így a 
vitát lezárja.  
 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben 

foglalt Közszolgáltatási Követelmény és Közszolgáltatási 
Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének, valamint az MVK Zrt. 
2023. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 
Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés 
összegének elfogadására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Gadnai-Bodnár Éva 
vezérigazgató asszonyt. 
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Gadnai-Bodnár Éva: Jelen előterjesztés javaslatot tesz az MVK Zrt.-vel fennálló közszolgáltatási 
szerződésben foglalt közszolgáltatási követelmény és köszszolgáltatási ellentételezés 2024. évi 
tervezett mértékének, valamint a 2023. évi közszolgáltatási tevékenységről készült éves 
közszolgáltatói jelentés és 2023. évi éves pénzügyi ellentételezés összegének elfogadására. A 2024. 
évi közszolgáltatási követelmény tekintetében a tervezés során 2024. évre átvezetésre kerültek 
Miskolc Megyei Jogú város Önkormányzatának Közgyűlése által 124. számú határozatával 
elfogadott, 2023. október 14-től bevezetett vonalhálózat és menetrendi módosítások. Megjegyzi, 
hogy az előterjesztésben 2024. évre tervezett futásteljesítmény adatok az egy-öt havi tényadatok 
figyelembevételével kerültek meghatározásra, arra tekintettel, hogy ennek az előterjesztésnek az 
egyeztetése a Közgyűlési előterjesztés egyeztető felületen már folyamatban van. A 2024. évi 
tervezett összes futásteljesítményük 3,6%-kal haladja meg a 2023. évi mértéket. A futásteljesítmény 
az autóbusz üzletág tekintetében 3,8%-kal, míg villamos üzletág tekintetében 2,4%-os mértékben 
növekszik. Az összes tervezett km 7.407.000 km. Az MVK Zrt., mint személyszállítási szolgáltató 
2024. évben 12.681.585.000 forint bevétellel, és ugyanennyi ráfordítás mellett 0 forint adózott 
közszolgáltatási eredménnyel számol. A 124. számú közgyűlési határozatban elfogadott bővített 
közszolgáltatási teljesítés tervezete 7.293.531.000 forint 2024. évi közszolgáltatási ellentételezés 
biztosítását igényli Miskolc Megyei Jogú város Önkormányzata részéről. Az előterjesztés vonatkozó 
része az MVK közszolgáltatási szerződés teljesítéséről szóló 2023. évi közszolgáltatói jelentés és 
éves pénzügyi ellentételezés összegének, azaz 2.232.055.000 forint bevételekkel nem fedezett 
indokolt költség elfogadására tesz javaslatot a Közgyűlés felé. Fontosnak tartja megjegyezni azt, 
hogy az MVK Zrt. szigorúan költségtakarékos gazdálkodásának, valamint a 2023. év során 
mérséklődő energiaáraknak, és a kedvezőbbé váló kamatkörnyezetnek köszönhetően a 2023. évi 
teljes ellentételezési igényét 6.613.192.000 forintra csökkentette, amelyből pénzügyileg nem 
rendezett összeg 2.232.055.000 forint. Az előterjesztés részét képezi továbbá a dekarbonizációs 
tervüknek az elfogadása is, amely feltétlen szükséges ahhoz, hogy új pályázatokon meg tudjanak 
jelenni, és elektromos, illetve hidrogén meghajtású buszokat tudjanak beszerezni. Záró 
gondolatként elmondja, hogy egy rendkívül nehéz gazdasági helyzetben lévő társaságot vett át, 
rendkívül értékes kollégákkal. Az, hogy milyen nehéz helyzetben vannak, azt mi sem bizonyítja 
jobban, mint hogy ezt a két előterjesztés év elejétől a közgyűlési előterjesztés egyeztető felületen 
van. Amikor elvállalta ennek a társaságnak a vezetését, akkor három elvárást fogalmazott meg, 
elsősorban magával szemben. Az egyik az, hogy az utasok kiszolgálása megfelelő legyen, a 
szolgáltatási színvonalat növelni tudja, ahogy az utaselégedettséget szintén, azt, hogy a 
munkavállalói elégedettséget javítsa. Szeretné hallani a kollégák részéről azt, hogy egy olyan céghez 
mennek dolgozni, egy olyan társaságnál dolgoznak, ahol jó MVK-snak lenni, mint Szilágyi úr 
idejében. Megjegyzi, azt nem tudja, hogy milyen volt, de mindig ezt hallja, hogy úgy szeretnének 
dolgozni, mint Szilágyi úr idejében. Ezért mindent meg fog tenni, de ehhez szükséges a harmadik, 
szintén magával szemben megfogalmazott elvárás, miszerint az, hogy ez a társaság gazdaságilag 
stabil legyen. Az a legfontosabb most, hogy a gazdasági stabilitást biztosítani tudják. Hosszútávon 
eredményesen csak úgy tudnak működni, ha gazdaságilag stabilak. Kollégái elkötelezett munkája 
mellett ehhez a Közgyűlés támogatására is szükség van, ezért kéri az előterjesztésben foglaltak 
tárgyalását, a határozati javaslatban foglaltak elfogadását.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megerősíti, számíthatnak a város és a Miskolc Holding Zrt.-
re az MVK Zrt. munkatársai, nyitott partnerek lesznek, és minden észszerű javaslatot 
meghallgatnak, végiggondolnak, és a lehető legjobb döntést fogják ezekben az ügyekben meghozni. 
Szilágyi urat személyesen ismerte, talpig úriember volt és kitűnően vezette az MVK Zrt.-t. 
Vezérigazgató Asszonynak nagyon sok sikert kíván az elkövetkezendő időszakban. Ahogy említette 
Vezérigazgató Asszony is, az MVK Zrt. maga előtt görgetett hiányát megduplázta az elmúlt öt 
évben, közben a miskolciak kaptak egy tragikusan rossz közösségi közlekedést. Az, hogy pontosan 
hol volt a hiba, ezt most jogászok és könyvvizsgálók vizsgálják. Ami tény, hogy a várost korábban 
vezető Badány Lajos alpolgármester szeptember végén feljelentést tett azon társaság ellen, amit 
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felügyelt. Itt tartanak most, és innen indulnak. A napirend felett megnyitja a vitát, hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Simon Gábor: Köszöni a lehetőséget, hogy Polgármester Úr javasolta, hogy a mai 
Közgyűlésen az MVK Zrt.-ről, ezáltal a miskolci közösségi közlekedésről a Képviselő-testületben 
is szót váltsanak. Nosztalgiával gondol vissza szintén Szilágyi úr tevékenységére, mert neki is volt 
lehetősége arra, több mint egy évtizedig, hogy együtt dolgozzanak. Akkor egy kicsit más volt a 
rendszer, a közgyűlési bizottságok – emlékei szerint – nagyobb hatáskört gyakoroltak a gazdasági 
társaságokkal összefüggésben. Jól emlékszik azokra, akkor Tulajdonosi Bizottságnak hívták, az ott 
lefolytatott vitákra. Most ezek a tulajdonosi jogok főleg a Holdingnál vannak, de akkor ezt a 
Közgyűlés Bizottsága gyakorolta. Szilágyi úr mellett Pelczné Gál Ildikó asszonyt is ki kell emelnie, 
aki a részt vett a villamosprojekt előkészítésében akkor, mint az MVK egyik szaktanácsadója. Azt 
gondolta, ezt tényleg fontos megjegyezni, hogy talán akkor konszenzus volt nemcsak a dolgozók, 
hanem a városlakók között is, hogy a miskolci közlekedésnek az volt az a szakasza, amire azt 
mondhatják, fénykorát élte. Mindnyájan azt szeretnék, hogy ez a fénykor ismét bekövetkezzen. Az 
elmúlt öt évben rengeteget beszéltek azokról a gondokról és gazdasági kényszerekről, amelyeket 
most is Vezérigazgató Asszony megemlített, aki korábban a társaság operatív igazgatójaként 
dolgozott, közvetlen ráhatása és irányítása volt a társaság működésére. Fel kell idézni azonban, hogy 
öt évig, amíg a gazdálkodás stabilitásáról, és az azzal összefüggő felelősségről beszéltek, addig itt a 
Közgyűlésben képviselőtársai, Hollósy, Molnár, Bajusz képviselő urak folyamatosan azt követelték, 
hogy a 2019-es menetrend kerüljön visszaállításra. Nagyon jól emlékszik Molnár Péter úr szavaira, 
amit körülbelül ötvenszer elmondott az elmúlt öt évben, hogy ez igazából semmi, mert a 2019-es 
menetrend rendelkezésre áll most is, benne van a számítógépben. Majdhogynem egy gombnyomás, 
és a városvezetés vissza tudja állítani a 2019-es menetrendet. Szerinte a városlakók fontosnak 
tartották a választási kampányban is, amikor néhány emblematikus ígéret mellett Tóth-Szántai 
polgármester úr zászlajára tűzte azt, hogy a közösségi közlekedésnél jelentős javulás következzen 
be, amit tulajdonképpen a járatok sűrítésével kell elérni. Az volt az egyik fő ígéret a kampány során, 
hogy hamarosan járatszám bővítésekről beszélhetnek. Ezért várhatták azt az előterjesztést, amikor 
Miskolc Város Közgyűlésében először a közlekedési vállalat helyzetéről, jövőjéről beszélhetnek. Ez 
az előterjesztés viszont járatszámok növelését nem tartalmazza, igaz, csökkentését sem. A maga 
részéről egyelőre a legnagyobb jószándékkal csak arról szeretne érdeklődni a városvezetéstől, hogy 
mikor jön az az előterjesztés, ami visszaállítja a 2019-es menetrendet, vagy ha ez egy lépcsőben nem 
valósítható meg úgy, ahogy eddig szerintük megvalósítható lett volna, akkor milyen lépések fognak 
következni annak érdekében, hogy minél nagyobb teljesítményt tudjon visszaállítani az MVK Zrt. 
és a működésében minél nagyobb járatszám jelenjen meg. Mikorra számíthatnak erre az 
előterjesztésre és az új menetrendre? 
 
Tóth-Szántai József polgármester: A végén reagál a kérdésekre. Egy mondatot szeretne 
Frakcióvezető Úrnak mondani, aki azt mondta, hogy egy gombot kellene megnyomni. Nem találják 
a gombot, mert valaki azt is elvitte, de keresik, hogy hol van az a gomb.  
 
Szarka Dénes: Szeretné üdvözölni az új városvezetés a Miskolc Holding döntését és irányvonalát 
a vezérigazgatói pozícióban történt változás kapcsán. Ez a szándék az előző városvezetésben is 
megképződött már. Láthatják azt is viszont, hogy a közszolgáltatási ellentételezés számaiban még 
most is látszik az objektív piaci viszonyok és az elmaradt, de járó állami támogatások mellett, az 
előző menedzsment alatt tapasztalható üzemeltetési anomáliák, megkötött szerződések, 
kötelezettségvállalások hatását, hozzájárulását. Örömmel tapasztalja azt, hogy a megrendelői és 
szolgáltatói oldal szakmai szétválasztására létrehozott hivatali szervezet egyelőre úgy látszik, hogy 
megmarad, hiszen az általuk kidolgozott vonalhálózat és a valós utazási igényekhez igazodó 
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menetrend jött létre. Ezzel együtt remélik, hogy az is meg fog maradni. Ez is, ami kialakult az elmúlt 
években, az üzemeltetési realitások talaján állva, mind járművel, mind az újonnan belépő 
járművezetőkkel biztosítható ez a menetrend és ez a kialakult vonalhálózat, méghozzá anélkül, hogy 
hangzatos ígérgetésekkel vagy felelőtlen hazardírozásba hajszolná belel az Önkormányzat a 
szolgáltatót. Az a szakmaiság, amit sikerült a szervezeten belül megteremteni, hosszútávú 
biztosítéka annak, hogy a szolgáltató képességeinek és lehetőségeinek maximális kihasználásával a 
miskolciak számára egy költséghatékony és utasbarát közösségi közlekedést biztosíthasson a város. 
Ez a modell az, ami működik számos más városban, Európában is nagyon sok helyen látható. Azt 
szeretné mondani, hogy nagyon nagy hiba lenne ebből visszalépni. Látható az, hogy a 
Közlekedésszerzevő Osztály révén összehangolásra került a menetrend, megszűnt a – korábban 
tapasztalt – vonatozásnak nevezett jelenség, visszaállításra került az InterCitykhez igazodó 30-as 
autóbusz, javult az Egyetemváros tömegközlekedése, ahogy az Avas II. ütemé is. Az Avas I. 
ütemben bevezetésre került a 24-es busz, így javult ott is a közlekedés, a lakosok nagy örömmel és 
kihasználtsággal fogadták, de teljes vonalán fejlődött az éjszakai közlekedés is, és még sokáig 
sorolhatná ezeket. Bízik nagyon abban, hogy a szándék továbbra is fenn fog állni. Megköszöni az 
MVK és a Közlekedésszervező Osztály valamennyi dolgozójának azt a rengeteg munkát és túlórát, 
amit beletettek abba, hogy a miskolciak közösségi közlekedése működőképes legyen. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni Képviselő Úrnak a felszólalást, és örül annak, 
hogy észrevette, elkezdődött már most valami az MVK Zrt.-nél. Még valamire szeretné felhívni a 
képviselők figyelmét, ami véleménye szerint egy fontos része és lépése az utazási komfortminőség 
javításának, az a járatseriff rendszer, amit néhány héttel ezelőtt elindítottak a miskolci közösségi 
közlekedési eszközökön. Nagyon sok visszajelzés érkezett, és 99%-ban pozitívak, mind az MVK 
Zrt. munkatársai részéről, mind az utazóközönség részéről. Természetesen nem állnak meg, a végén 
még egy rövid összegzést tartanak. 
 
Molnár Péter: Nem egyszerű napirendet tárgyal most Miskolc Közgyűlése. Vezérigazgató 
Asszonynak köszöni a szakmai felvezetést és azt a hozzáállást, amivel elkezdte a munkát, melyhez 
sok erőt és egészséget kívánnak, az önkormányzati támogatást és hátteret próbálják megadni ehhez. 
Megköszönik az MVK Zrt. minden dolgozójának a munkát és a kitartást, amit az elmúlt években 
is végeztek úgy, hogy tudják, a lakosság részéről sokszor szidalmazást kaptak azok az emberek, akik 
a villamost vagy buszt vezetik. Kiemeli, pont a járművezetők semmit nem tehettek az áldatlan 
állapotokról, ők csak végezték a tudásuk legjavával munkájukat, melyet ismét megköszön. A 
felvázolt program kapcsán való igaz, hogy Miskolcon – ő is úgy emlékszik vissza – Szilágy úr 
időszakában volt az a konszenzusos jó állapot, amikor egyrészt jól működött a cég, másrészt a jó 
működés abban is megnyilvánult, hogy Miskolc lakossága számára egy elfogadható és jó 
szolgáltatást nyújtott az MVK. Simon frakcióvezető úr arról megfeledkezett, amikor beszélt az 
önkormányzati bizottságról, amelynek nagyon ráhatása volt, hogy a Miskolc Holdingot a 
Frakcióvezető Úrék időszakában, Káli Sándor polgármester úr időszakában hozták létre, és a 
Miskolc Holdingnak akkor lett tagvállalata az MVK Zrt., a Közgyűléstől akkor csúszott át 
számtalan döntés a Miskolc Holdinghoz, ami pedig Simon úrék időszakára datálható, hogy ez az 
állapot kialakult és helyrejött. Megköszöni az emlékeztetést, megjegyzi, ötvenszer lehet nem 
mondta el, de sokszor biztos, mint ahogy Simon úrék is sokszor elmondták azt, hogy 2019-ig az 
akkori önkormányzatnak volt adóssága – ezt el kell ismerni – az MVK Zrt. irányába, amelyet a 
közszolgáltatási szerződés alapján nem fizetett meg. Megjegyzi, ez az összeg akkor a 4 milliárd 
forintot sem érte, 3,7 milliárd forint volt. Ez az egyenleg most, 2024-ben 10,2 milliárd forint, tehát 
jóval több, mint megduplázta az előző öt évben Miskolc baloldali városvezetése azt a tartozást, 
amellyel az Önkormányzat tartozik a közszolgáltatást nyújtó MVK Zrt.-nek. Ez óriási nagy 
probléma, amivel meg kell küzdenie az Önkormányzatnak és az MVK Zrt.-nek. Úgy gondolja, hogy 
alapos és jól átgondolt lépésekkel kell menniük előre, hogy a céget helyreállítsák. Egészen biztos, 
hogy komplex megoldásokra és lépésekre van szükség, amelyben nagyon fontos dolog, hogy a 
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járatseriffeknek köszönhetően a rend visszaállt a közösségi közlekedési eszközökön, a 
villamosokon és buszokon. El kell érniük azt, hogy a miskolciak újra nyugodtan utazhassanak a 
villamosokon és buszokon. Számtalan egyéb lépésre még szükség van, például egy racionalizált 
járatsűrítésre is, annak érdekében, hogy az autókból visszaüljenek a villamosokra és buszokra, és a 
miskolci közösségi közlekedést használják. Szarka képviselő úr előhozta a Közlekedésszervező 
Osztályt. Frakciójuk véleménye nem változott ezzel kapcsolatban, semmi értelme, hogy egy osztály 
működik itt a Városházán. Annak idején is mondták, nem támogatják ennek az osztálynak a 
létrehozását, szerintük a helye a közlekedésszervezésnek az MVK Zrt.-nél van, az igazi 
szakemberek ott vannak. Ezt ők tudták annak idején is, amikor még hagyták nekik normálisan és 
jól megcsinálni, szerinte a jövőben is ők tudnák megfelelően koordinálni, irányítani, nem pedig egy 
városházi osztálynak. Amikor Simon frakcióvezető úr az elmúlt időszakról beszél, ő is szeretne 
rámutatni több dologra, anomáliára, hogy miért is tartanak itt. A CNG midibuszok kapcsán az a 
helyzet, hogy több mint két éve, Frakcióvezető Úrék időszakában szerezték ezeket be. Ezek a 
buszok 640 napból, amióta itt vannak 552 napon nem működtek, ki se tudtak állni a telephelyről. 
Felmerül a kérdés, mi ez, ha nem felelőtlenség úgy, hogy próbálták volna – nem megfelelően 
alátámasztva – a felelősséget benyújtani az eladónak, aki ezt visszautasította. Valószínűleg több 
mint 100 millió forintos kára keletkezett az Önkormányzatnak ebből. Tehát számtalan olyan ügy 
és dolog van, amely miatt az MVK Zrt. a felelőtlen gazdálkodás miatt, felelőtlen önkormányzati és 
előző cégvezetői döntések miatt ott tartanak, ahol. Ezt a helyzetet a jelenlegi cégvezetésnek és 
Önkormányzatnak kell valahogy megoldania és orvosolnia. Hangsúlyozza, ezen fognak dolgozni, 
ehhez kívánnak Ügyvezetőigazgató Asszonynak sok erőt.  
 
Bajusz Gábor: Frakcióvezető Úr megszólította, érdeklődve hallgatta a szavait, és az jutott eszébe, 
hogy itt egy cserbenhagyásos gázolás történt. Egy luxusbusz elgázolta az MVK-t, és az utasai ugyan 
már elhagyták a helyszínt, de van köztük olyan, aki feljelentést tett az ügyben, aki Badány Lajos 
egykori alpolgármester. Frakcióvezető Úr azt kéri most rajtuk számon, hogy hol van az új 
menetrend. Az előbbi baleseti példát tovább folytatva elmondja, van egy jó ismerőse, aki 
mentősként dolgozik. Ha van egy cserbenhagyásos gázolás, ahol egy súlyos sérült van, először 
kiérkezik a mentő, és a mentőorvos stabilizálja a beteget, ez az első lépés. Ezt követően beszállítják 
a kórházba, ott megműtik, kicsit lábadozik, majd elindul a rehabilitáció. Ez a folyamat. 
Frakcióvezető Úr most azt kéri a vezetésen számon, hogy hol tart a rehabilitáció. Kiemeli, most 
jelenleg stabilizálják a beteget. Arról van szó, hogy az előző vezetés olyan helyzetben hagyta itt az 
MVK Zrt.-t, amire a saját volt frakciójukban lévő emberek is azt mondták, kritikán aluli, ezért tett 
feljelentést a volt alpolgármester. Nem érti ezeket a szavakat, amelyeket Simon úr mond, főleg azért 
nem, mert a Miskolc Holding Felügyelőbizottságban ült, ráhatása volt az MVK ügyeire, látta a 
számokat, tudott volna mit tenni, cselekedni, mikor még vezették a várost. Azt mondta dr. Simon 
Gábor, hogy gazdasági stabilitásra törekedtek. Ez elég érdekes, mert megnézett egy-két számot, és 
az előző vezetés két évig bérelt buszokat, hogy valamilyen szinten fenn tudják tartani a 
tömegközlekedést, és ez 50 millió forintba került évente. Egy éves bérleti díjért meg tudták volna 
venni ezeket a bérelt buszokat. Ezt nem érti. Simon úr arról beszél, hogy gazdasági stabilitásra 
törekedtek, akkor ilyet hogy engedhetett meg. Számára ez érthetetlen. Arra kéri Frakcióvezető Urat, 
hogy a beteg érdekében legyen türelemmel, a rendőrök is azt szokták mondani, hogy nem kell itt 
bámészkodni és akadályozni a folyamatokat. Nyilvánvalóan beszéljenek róla, egyeztessenek, 
mondja el a véleményét, melyet meg is köszönnek, de egy kis önmérsékletet tartson, mert az MVK 
mostani helyzete az előző vezetés, Simon frakcióvezető úrék sara. Olyan csontvázak dőlnek ki a 
szekrényekből, ami gyomorgörcsöt okoz a városvezetésnek. Kéri, hogy segítsék a munkát és ne 
méltatlankodjanak.  
 
Pakusza Zoltán: Azt gondolja, hogy fontos téma a város érdekében a közösségi közlekedés. Az 
elmúlt években is rengeteg vitát és port kavart. A 6-os busz járatsűrítése kapcsán többször felszólalt 
ő is az előző időszakban. Akkor igyekezett támogatni azokat az elképzeléseket, amelyek esetleg a 
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javításához vezettek, mint a Közlekedésszervező Osztály létrehozása. Molnár Péter 
képviselőtársával szemben az a véleménye, hogy az hozott javulást. Ugyanakkor azt kell mondja, a 
mostani előterjesztést is támogatni fogják képviselőtársával, mert úgy gondolja, hogy fontos feladat, 
hogy az MVK Zrt. és a közösségi közlekedés ne csak egy politikai vita része legyen, hanem 
elinduljon egy fejlődés ebben a tekintetben. Ehhez a szavazatukkal igyekeznek majd hozzájárulni. 
Ahogy Simon képviselőtársa fogalmazott, valóban, egykor nagyobb rálátása volt a képviselőknek a 
cégekre, de emlékei szerint – bár akkor még nem volt képviselő, de a hírekből tájékozódott – Káli 
Sándor vezette polgármesterség idején hozták létre a Miskolc Holdingot. Azt tudja mondani Simon 
Gábor képviselő úrnak, hogy az előző időszakban többségben vezették ezt a várost, 
visszaállíthatták volna az eredeti rendszert, de nem tették meg. Anno 2010-2014. között többször 
jelezte képviselőként is, hogy talán nagyobb rálátása kellene legyen a képviselőknek a cégekre. A 
járatseriff rendszer kapcsán elmondja, azt gondolja, egy jó rendszer, és valóban szükség van rá. 
Megjegyzi, szomorú, hogy szükség van rá. Emlékszik még arra az időre, amikor még egy papír volt 
csak a buszon kihelyezve, hogy fagyival, benzines kannával, rádióval nem lehet felszállni, ma már 
egyenruhásoknak kell a rendet biztosítani. Ez mutatja azt, hogy az elmúlt 30 év társadalmi, 
gazdasági változásai milyen negatívumokat hoztak az általában liberális közgondolkodásnak is 
köszönhetően. A 6-os busszal kapcsolatos járatseriffek esetében pont tegnap volt egy 
megbeszélésük, reméli, hogy ott is tudnak előre lépni ebben a kérdésben.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a hozzászólást és a megelőlegezett támogatását 
is Képviselő Úrnak. 
 
Dr. Simon Gábor: Lehet, hogy picit félreérthető volt, mert amikor Szilágyi úrról beszéltek, akkor 
beszélt nosztalgiával arról, hogy a Közgyűlés bizottságai gyakorolták a tulajdonosi jogokat. Ő 
továbbra is kiáll a Holding-rendszer mellett, szerinte a Holding-rendszer az Önkormányzat 
működését segíti, úgy Debrecenben, ahogy Miskolcon is. A vezetés dönthet úgy, semmi akadálya 
nincs, megszavazzák, megszüntetik a Holdingot, az összes cég tulajdonjogát visszahozzák Miskolc 
Város Közgyűlésébe, ez majd a vezetés döntése lesz. Megpróbált viszonylag higgadt és tárgyszerű 
hozzászólást tenni, nem akart adok-kapokat, semmi értelmét nem látja, hogy egymásra 
mutogassanak. Tárgyszerűen megkérdezte, hogy amit a mostani vezetés megígért és öt évig kérték, 
az mikor fog bekövetkezni. Ennyi volt a felszólalása lényege. Nem kezdte azt mondani, hogy 2024-
ben az előző városvezetés visszafizette a 2015-ös adósságát az MVK Zrt.-nek. Bajusz úr is itt volt 
a Közgyűlésben, jól tudja, hogy amikor módosították a költségvetést, akkor rendezték. Nem kezdte 
el mondani az előbb, hogy 2015-ben az előző vezetés csinálta azt az 500 millió forint tartozást, ami 
10 év elteltével nyilván ennek az inflációs hatása többszöröse … mert nem tartozik a tárgyhoz 
igazából. Egy önkormányzat van. 2024-ben Veres Pál vezette városvezetés visszafizette az előző 
vezetés 2015-ös adósságát. Ez egy tény, de nem tartozik most a témához. Szerinte a témához most 
az tartozik, hogy mikor lesz ebből igazi előrelépés. Volt Bajusz úrnak egy félmondata, hogy a 
Holding Felügyelőbizottsága mit tehet és mit nem. Az MVK Zrt.-nél felügyelőbizottság működött. 
Egy vállalat működésénél a menedzsmenten kívül a vállalatnak, azaz az MVK-nak a 
felügyelőbizottsága a felelős, sőt, az a felügyelőbizottsági tag teljes anyagi felelősséggel is tartozik a 
cég jogszerű működéséért, ezt mondják a hatályos törvények. Erre fel szeretné hívni a figyelmet, 
hogy a cég feletti felügyeletet nem a Miskolc Holding Felügyelőbizottsága látta el. Elmondja, a 
Miskolc Holding Felügyelőbizottsága egy dolgot tett és tehetett, hogy a tagvállalati felügyelő 
bizottságot beszámoltatta. Feltételezi, ez a jövőben is így lesz, majd Soós Attila megerősíti vagy 
megcáfolja. Akkor ők megkérdezték tőlük, hogy ellátják-e a feladatukat, írásbeli beszámolót kértek 
minden évben, amit meg is tárgyaltak. Annyit szeretne tehát mondani, hogy ne legyen adok-kapok, 
mert nincs értelme, itt annyi a kérdés, hogy amit megígért a vezetés, mikor fogják betartani. 
 
Szopkó Tibor: A maga részéről sem menne bele részletes gazdasági elemzésekbe, hiszen nem ez 
az előterjesztés tárgya, különös tekintettel arra, hogy egyébként az MVK az egyik legegyszerűbben 
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működő vállalat ebben a rendszerben. Egyetlen egy dolog kell ahhoz, hogy működjön, pénz. 
Minden egyéb kompetencia ennél a vállalatnál rendelkezésre áll a jó működéshez. Elhangzottak 
évszámok. Az is tényszerű, hogy nagyjából 2015. óta van olyan állapotban nem Miskolc Város 
Önkormányzata, hanem általában véve ez az ágazat Magyarországon, hogy 2015. óta egyszerűen 
nem tudják a nagyvárosok kifizetni ezeket a számlájukat. Ebben az évben valóban elkoptatásra 
került a 2015-ös tartozás, de az azóta eltelt időszakban, ez jelentősen – ahogy Molnár úr is jelezte 
– növekedett. Ez a közösség, Miskolc közössége mindennél több pénzt költ a közösségi 
közlekedésre, ez történhet közvetlenül költségvetési forrásokból, vagy a Miskolc Holding Zrt.-n 
keresztül. Elmondja, utóbbi egyre több külső forrást von be a működésébe, hiszen most egy 
további 3 milliárd forintos külső forrásbevonás történt az elmúlt időszakban. Ez az utazóközönség 
szempontjából alapvetően minden, hiszen valóban csak még több pénzzel lehet megoldani a vállalat 
problémáit. Ebben a tekintetben maximálisan támogatni fogja a vezetés jó javaslatait, ha lesznek 
ilyenek, bízik benne. Azt még nem látja egyelőre, hogy honnan lesz meg az a többletforrás, amit 
igényel az MVK, azt nem tudja. Azt viszont tudja, hogy olyan előterjesztésekkel nagyon nehéz lesz 
a céget konszolidálni, amelyek sürgősségi előterjesztésként jönnek. Tegnapelőtt, talán munkaidőn 
kívül kapták meg ezt a 186 oldalas anyagot. Nyilván nem ezen múlik, nem ez teszi arrébb az MVK 
dolgát, de úgy gondolja, hogy ez a téma mégiscsak megérdemelné azt, hogy egy olyan ülésre, ahol 
talán több sürgősségi előterjesztés van, mint rendes, egy picit nagyobb felkészülési időt kapjanak. 
Ennek ellenére a maga részéről számíthatnak a támogatására, hiszen mindannyijuk közös érdeke 
az, hogy rendeződjenek a közösségi közlekedés problémái Miskolcon.  
 
Bajusz Gábor: Szerinte egyszerű a helyzet. Aki nézi a Közgyűlést miskolciként, annak világos a 
kép, Képviselő Úrék hárítják a felelősséget, ismét. Ezt tették akkor is, amikor vezették a várost, 
nem cselekedtek, hanem hárították a felelősséget, és most ellenzékből szintén ezt teszik. Szerinte 
ez egy hibás hozzáállás. Az a gazdasági szemlélet, amit Szopkó Tibor képviselőtársa mondott, hogy 
nagyon egyszerű ez, csak pénz kell, azt jól el kell költeni, és szuperül megy minden. Szerinte ez egy 
hibás hozzáállás, jelen vezetés nem így gondolkozik. Úgy gondolkoznak, hogy nézzék meg ezt a 
rendszert, az MVK rendszerét, változtassanak olyan helyeken, ahol szükséges, és ezzel az előző 
vezetés is tudott volna eredményt elérni az elmúlt öt évben. Hangsúlyozza, a mostani vezetés ezen 
dolgozik, stabilizálják a beteget, és megteszik azokat a lépéseket, amik ahhoz szükségesek, hogy 
érezhető változás következzen be átszervezéssel, szemléletváltással, gondolkodással a cégen belül. 
Azt javasolná, hogy töprengjenek azon egy kicsit, hogy így kellett volna az előző öt évben is csinálni. 
 
Dr. Simon Gábor: Egy gondolatot szeretne még mondani, amit már ebben és az előző 
Közgyűléseben is elmondott. Ez az álláspontja egyáltalán nem változott. Az alapvető probléma az 
– amit mindnyájan tudnak –, hogy a jelenlegi helyzetben az MVK működtetése a helyi 
önkormányzatok teherbíróképességét meghaladja, és kiemeli, nemcsak Miskolc esetében, de nekik 
nyilván ez a város a legfontosabb. Nagyon sokszor beszélt arról, hogy Nyugat-Európában is, sokkal 
gazdagabb országokban is, a közösségi közlekedés hármas finanszírozással működik: egyharmad a 
jegyárbevétel, egyharmad a helyi vagy tartományi hozzájárulás és egyharmad a központi 
kormányzati hozzájárulás. Miskolc városában és a helyi cégeknél is ez így működött, viszonylag 
jelentős állami szerepvállalás volt az MVK Zrt. működésében is. Az állami szerepvállalás egyre 
csökkent, majd eljutottak odáig 2020-2021.-re már nem volt jelentős, akkor összesen 500 millió 
forintot adott az állam. Mindenféleképpen arra kellene törekedni, és talán erre a vezetésnek 
lehetősége van, hogy az állam megint elinduljon egy olyan úton, hogy a helyi közösségi közlekedés 
támogatása állami szerepvállalás nélkül ne történjen. Szerinte ebben jó lenne lépéseket tenni. A helyi 
önkormányzatok, így Miskolc is óriási szolidaritási adót fizet az állam felé. Ezen a csatornán 
valamifajta pénzt érdemes lenne a közösségi közlekedés céljára visszaszerezni.  
 
Szarka Dénes: Részben reagálni szeretne a buszok bérlésével kapcsolatos felvetésre. Elmondja, ez 
egyike volt annak a számos szakmai vitának – a buszok bérlésének konstrukciója, és az ezzel 
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kapcsolatos kérdések – amit a Közlekedésszervező Osztály és az MVK Zrt. lefolytatott. Ezt azért 
mondja, mert ez egy nagyon jó példa arra, hogy miért van szükség a szakmai kontrollra, a 
megrendelőnek a szolgáltatóval szemben fennálló viszonyában. Az ilyen kérdésekben a megrendelő 
bajban van anélkül, hogy a saját oldalán meglenne a szakmai hozzáértés, erre szüksége van a 
megrendelőnek. Kiemeli, hogy az Osztály élén szakemberek, miskolci szakemberek vannak. Való 
igaz, hogy minden eddiginél nagyobb önkormányzati támogatással működik az MVK, ami évről 
évre nőtt az elmúlt időszakban is. Ez megint ugyanezt támasztja alá, hogy ezt felelősen kell végezni. 
Talán egy kicsit valóban félreérthető és leegyszerűsítő azt mondani, hogy kizárólag a pénz kell 
hozzá, de valójában ez a helyzet. Az viszont nem mindegy, hogy a megrendelő ennek a pénznek az 
elköltését milyen módon tudjon kontrollálni a saját oldaláról. Felmerült továbbá a járatkísérők 
kérdése is. Elmondja, hogy a vadnyugati kifejezés helyett, ami bevezetésre került, inkább a 
járatkísérőt mondaná. Ez egy jó kezdeményezés, üdvözlik, jó tüneti kezelés, amire valóban szükség 
van. Az utóbbi időszakban azonban felmerültek kérdések, anomáliák azzal kapcsolatban, hogy 
konkrétan hogyan is működnek a járatkísérők, milyen hatáskörrel, jogkörrel vannak felruházva, mi 
az, amit megtehetnek egy közösségi közlekedési járaton, és mi az, amit nem, valójában ki a 
megbízójuk, hogyan működik az egész rendszer. Jó lenne erről valamilyen tájékoztatást adni a 
miskolciaknak. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Természetesen minden jogszerűen működik és a járatseriffek, 
vagy ahogy Képviselő Úr hívta a járatkísérők megfelelően képzettek, hogy azokban az ügyekben, 
amikben intézkedniük kell, eljárjanak, ha ez túlmutat, akkor rendőri segítséget kérnek. Úgy látja, 
jelenlétük akár a buszokon, akár a villamosokon üdvözlendő. Elmeséli, hogy a lyukói járaton azért 
torlódott fel három busz egymás után – másfél héttel ezelőtt – mert annyian vettek a sofőröktől 
jegyet, tömbös jegyet, hogy a sofőrök álltak. Szerinte tehát ez egy sikeres új kezdeményezés. 
 
Barta Gábor: A történeti hűség miatt szeretné megemlíteni, 2024. év elején az MVK akkori 
Igazgatósága azt a feladatot kapta ebből a házból, hogy terjesszen elő javaslatot december 31-ig 
hátralévő időszak feladat-ellátásához szükséges pénzügyi források biztosítására. Az e célból a 
Polgármesteri Hivatal akkori jegyzője számára – a kérdőjel nála óriási – írt megkeresések válasz 
nélkül maradtak és maradt a költségvetésben biztosított eredeti szűk, 5 milliárd forint összegű 
támogatási keret, ami a megrendelt szolgáltatást csak részben tudta fedezni. Ezt az akkori vezetés 
tudta, évek óta pontosan tudta, de mégsem tett semmit. Az MVK Zrt. működéséhez szükséges 
források biztosítására csak az elmúlt két évben négy alkalommal lett megszólítva az előző 
városvezetés. Elmondja, nem Frakciója által, hanem belülről. 2022. október 4-én, 2022. október 
25-én, 2023. december 13-án és 2024. április 18-án az MVK Zrt. által nyújtott közszolgáltatási 
finanszírozás tárgyában a 45/2024. (III.07.) számú polgármesteri határozat végrehajtása érdekében 
a Miskolc Holding Zrt., az MVK Zrt. és a Polgármesteri Hivatal munkatársai által lefolytatott 
vizsgálat megállapítása tekintetében. Megjegyzi, semmilyen érdemi intézkedés nem történt a 
fentiekkel kapcsolatban, csupán egy 200 millió forintos pótlólagos forrást sikerült biztosítani 2024. 
májusában, hangulatjavító intézkedésként a választások előtt. Ahhoz, hogy a 2024. év elején, az 
előző vezetés által vizionált működési hiány felére való csökkentéséhez csupán egy hónapnyi felelős 
gazdálkodás kellett, egy új városvezetés, egy felelősségteljes Miskolc Holding Zrt. vezetés.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Nem akar a múltba visszamutogatni. Élénken emlékszik viszont arra, hogy 
2019 októbere után folyamatosan azt mondták Képviselő Úrék, hogy az MVK Zrt. fedezethiányos, 
és egy képviselőtársát idézve: „hol a lé?” Most ők is megkérdezhetnék, hogy az elmúlt öt évben, ez 
a 2019-2024. között tartó időszakban hol a lé? Nem kell ahhoz matekzseninek lenni, hogy 
kiszámolják, hogy a 3,7 és a 10,2 milliárd forint között duplája az összeg. Csatlakozik Bajusz 
frakcióvezető úrhoz, hogy kis önmérsékletet szeretnének az MVK Zrt.-vel kapcsolatban. Az előző 
vezetés 2019-ben egy jól működő közlekedési vállalatot, egy jól működő menetrenddel vett át, és 
most láthatják mi lett belőle. Szót azért kért, mert már többször szóba került a járatkísérők, 
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járatseriffek szerepe. Nekik ő is nagyon örül, mert választókerülete frekventált terület a 
közbiztonság szempontjából. Nagyon örül annak, hogy az Újgyőri főtéren is mindig megjelennek, 
illetve a 16-os buszon, a lyukói járaton. Kérdése, látja-e már azt az MVK Zrt., hogy milyen pozitív 
hajlandóság, százalékban megmutatkozik-e az, hogy mennyivel nőtt a bérlet, illetve a jegybevétel 
ezeken a szakaszokon? Ahogy Polgármester Úr is mondta, volt olyan időszak, hogy azért állt a busz, 
mert rengetegen akartak jegyet venni. Aki nem akar jegyet venni, az gyalogol, ennek szintén örül, 
mert hozzájárul az egészséges életmódhoz.  
 
Hollósy András alpolgármester: Frakcióvezető Úr által meg lett szólítva, ezért kért szót egy 
gondolat erejéig. Valóban, az elmúlt öt évben sokszor mondták el, hogy milyen hiátusokkal küzd a 
városi tömegközlekedés. Elmondták azt is, hogy az előző vezetés felelőtlenül gazdálkodott, és 
annak egy eleme volt többek között az, hogy nem értik, és máig érhetetlen, hogy miért kell a más 
városokhoz képest például tízszeres árakon szakértőket bevonni. Jelen pillanatban az MVK előző 
vezetéséről beszél, aminek az előző városvezetés volt a felelőse. Két év alatt több mint 100 millió 
forintot költött szakértői kifizetésre az MVK Zrt. előző vezetése. Egy olyan pályázathoz is 
kifizetésre került 10 millió forint szakértői díj, ami utána beadásra sem került, hiszen a pályázatot 
visszavonták. Ennek a másik véglete, hogy az előző vezetés kifizetett szakértésre 50 millió forintot, 
ami teljes egészében még felhívásként sem került kiírásra. Ez nem a felelős gazdálkodásról szól! 
Folytatja, miszerint több mint 100 millió forintért az MVK Zrt. főépületét is leszigetelték, ami 
nyilván egy fontos dolog, de inkább azzal foglalkoztak volna, hogy megfelelő pénzügyi alapot 
képeztek volna az MVK dolgozóinak többletmunkája utáni bérkifizetésre. Ezenfelül Deák-Bárdos 
képviselő úr gondolatmenetére reagálva elmondja, vannak adataik, és megköszöni Vezérigazgató 
Asszony segítő szándékát ebben. A 16-os buszon járatellenőrzés mellett megtízszereződött a 
jegyvásárlás száma. Az Újgyőri főtéren lévő bérletpénztárban adott ellenőrzési napon több mint 
megduplázódott a jegyértékesítés. Ebből is látszik az, hogy a felelős új városvezetés ebben is tudott 
előrelépést tenni. Természetesen így nemcsak a biztonságérzet emelkedik, hanem adott esetben a 
cégnek, így a városnak is a bevétele is növekedik.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja a napirend felett. Több alkalommal megemlítették a Miskolc Holding Zrt.-
t, kérdezi Vezérigazgató Urat, aki jelen van a Közgyűlési Teremben, Soós Attila kíván-e reagálni az 
elhangzottakra. Megállapítja, hogy nem. Megállapítja, hogy Vezérigazgató Asszony sem kíván 
reagálni az elhangzottakra. Néhány rövid gondolatot szeretne tenni. Miskolc jövője a közösségi 
közlekedés, ez egy percig sem lehet kérdés. Nemcsak Miskolc indul el ebbe az irányba, hanem, ha 
körülnéznek a világban, vagy Európa nagyvárosaiban, akkor ezt láthatják. Ezt több alkalommal 
elmondta már, a város és a belváros, a városrészek jövője nem az, hogy több parkolóhelyet 
építsenek, hanem az, hogy megpróbálják az embereket rávenni arra, hogy újra használják a miskolci 
közösségi közlekedést. Az első lépés az, hogy rendet kell tenni a járatokon. Ennek kezdtek neki. 
Az előbb hallhatták Alpolgármester Úrtól azokat a számokat, amiket ő is megkapott az MVK Zrt. 
jelentésében. A második lépés az, hogy ezek a járatok kiszámítható módon közlekedjenek a 
városban. Azon dolgoznak, hogy ezt a lehető leghamarabb a miskolciak elé tárják. Hangsúlyozza, a 
lehető leghamarabb. Bejelenti, hogy a nyílt ülés napirendjének végére értek, a zárt ülés napirendjével 
folytatják munkájukat. Kéri, hogy akik nem a napirendi pontok kapcsán vannak jelen, hagyják el az 
üléstermet.  

 
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.  
A nyílt ülés 09:09 perckor folytatódik.  

 
Tóth-Szántai József polgármester: Egy kis technikai szünet után, a szavazógép átállítását 
követően a közérdekű bejelentések következnek. 
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Felszólalók: 
 
Fodor Zoltán: 15 évvel ezelőtt még volt egy olyan bizottság az Önkormányzatnál, hogy 
Környezetvédelmi Bizottság, melynek tagja, helyettes vezetője volt. Akkor jött egy gondolat, 
hogyan lehetne a városban élő gyerekeket, közép és általános iskolásokat a környezettudatos 
nevelésbe bevonni. Akkor jött a veszélyes hulladékok kategóriájába tartozó gondolat, a szárazelem 
gyűjtési verseny, melyet akkor meg is hirdetett. Az ide lesz a 13. év, azért csak ennyi, mert 2021-
2022. évek kimaradtak a COVID miatt. Elmondja, ez egy sikeres dolog, a gyerekek nagyon szeretik, 
várják mindig. Fontos dolognak tartja a motivációt, amely ez esetben értékes ajándékok, és minden 
évben elviszi a gyerekeket a balatonmáriafürdői önkormányzati üdülőbe. Készített plakátokat 
mindig, ahogy most is, egyet a középiskolások, egyet az általános iskolások részére. 2024. december 
1-jével került meghirdetésre a program, és 2025. május 31-ig tart, utána összesítik, kihirdetik az 
eredményeket. Elmondja, hogy az elmúlt eddigi 12 év során 46.400 kg mennyiségű szárazelemet 
gyűjtöttek így össze, ami óriási mennyiség. Mindig azok a cégek voltak segítségére, akik Miskolc 
városában a hulladékgazdálkodással foglalkoztak. Úgy gondolja, ezzel a versennyel tudják formálni 
a gyerekek környezettudatos nevelését, és mivel a siker sosem marad el, folytatja tovább. 
Mivel nagy valószínűséggel idén már ilyen körben nem találkoznak, így a városvezetésnek, a 
Képviselő-testületnek és Miskolc valamennyi lakosának kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog 
új esztendőt kíván! Legyen a munkájuk továbbra is sikeres. 
 
Szarka Dénes: Mindenekelőtt egy hiányosságát szeretné pótolni, az elmúlt Közgyűlésen is volt a 
Városgazdával kapcsolatos előterjesztés, és talán egy jelképes, de fontos mondatot elfelejtett az új 
vezetővel kapcsolatban, amit az MVK kapcsán is szeretne tolmácsolni. Nagyon jó munkát és jó 
egészséget kíván valamennyi új dolgozónak, akik munkába állnak és álltak az utóbbi időben, 
valamint kitartást is kíván. A Városgazda kapcsán kíván kérdéssel élni. Az utóbbi években 
meghonosítottak az Avason egy hagyományt. Az Avas városközpontban – több más városrészhez 
hasonlóan – kikerült egy adventi koszorú, melyet az utóbbi években gyermekműsor és a Perecesi 
Bányász Fúvószenekar műsora kíséretében a koszorún található adventi gyertyákat minden évben 
meggyújtották, melyre nagyon sokan kíváncsiak voltak. Sok csalódott levelet, észrevételt kapott 
azonban az utóbbi hetekben azzal kapcsolatban, hogy nem került ki idén az Avas városközpontba 
ez az adventi koszorú. Szeretné kérni, amennyiben lehetséges, hogy legyen újra kint. Igaz, már nincs 
sok karácsonyig, de nagyon sokaknak fontos lenne és pozitív üzenete lenne. Ugyanez érvényes a 
karácsonyi díszekre is. A Középszer utcán egy kedves szarvas és a szárnya volt megtalálható az 
óvoda melletti területen. Ezzel kapcsolatban is több észrevételt kapott, hogy ez sajnos idén nem 
került ki sokak bánatára. Amennyiben megoldható, kéri, hogy ez még a hátralévő időszakra, és 
természetesen a további évekre is kerüljön ki, hogy az ott lakók megcsodálhassák, és közösen 
tudjanak ünnepelni a karácsonyi várakozás közben.  
Másik észrevétele és segítséget kér, közös munkára hívja fel az érintetteket. Az utóbbi napokban 
történt baleset a Klapka utcán. Az Avas főútjának tekinthető Szentgyörgy és Klapka utcákon 
valamifajta közlekedésbiztonsági intézkedésre valamilyen módon próbáljanak meg figyelmet 
szentelni, közös megoldáson gondolkodni. A közvilágítás nem teljesen tökéletes minőségű, ez is 
befolyásolhatta a történteket. Közlekedésbiztonság tekintetében tudja, hogy az utóbbi időben sor 
került a gyalogátkelők újrafestésére, ahogy az előző években is mindig megtették. Már bekerült egy 
újabb festés is, ami felkelti a járművezetők figyelmét a közeledő gyalogátkelőhelyre. Azonban a 
mellékelt ábra azt mutatja, hogy talán valamilyen más intézkedésre is szükség van, hogy ezeken a 
2x2 sávos utakon biztonságosan át tudjanak kelni a járókelők. Ezzel kapcsolatban szeretné, ha 
valamilyen intézkedést megpróbálnának kitalálni.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a hozzászólást és elmondja, hogy sokat jár azon 
a környéken. Ha az ember hirtelen jön felfelé a Jezsuita Gimnázium felől, és megy az Avasi 
Gimnázium felé, ott valóban, egyszer csak hirtelen felbukkan egy zebra, és még viszonylag kis 
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sebességnél is nagyon kell figyelni. Miskolc Város Önkormányzata az elkövetkezendő időszakban 
egy nagyon komoly programra készül, amellyel kapcsolatban átadja a szót Aljegyző Úrnak, aki 
mond néhány részletet erről.  
 
Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző: Már több alkalommal jelezték, hogy a közvilágítás korszerűsítés 
folyamatban van. Remélhetőleg a közvilágítás korszerűsítésében a szabványosítás során sikerül itt 
a 2x2 sávos úton is, és a város többi részén is a szabványoknak megfelelő, és a jelenlegi világítási 
szintet meghaladó világítást biztosítani, ami jelentősen növeli a későbbiekben a közbiztonságot és 
a közlekedés biztonságát.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Ez azt jelenti, hogy remélhetőleg a város több része sokkal 
láthatóbb lesz, mint amennyire látható most.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Választókerületét érintő témák vonatkozásában kért szót, illetve 
köszönetet szeretne mondani. A MIVÍZ-zel kapcsolatban elmondja, két olyan hely van 
választókerületében, amin már hosszú hónapok óta útakadályt képez a javítás. Az egyik ilyen a 
Károly és Rácz Ádám utca sarkán, szerinte szeptember vége óta ott van a torlasz, amivel ha az a 
cél, hogy minél lassabban közlekedjenek a Károly utcán, akkor megérti. Szeretnék azonban, ha ez 
minél hamarabb meg lenne szüntetve. A másik ilyen a Réz utca 3. szám, ami a Nagycsaládosok 
Miskolci Egyesülete mellett van, mely esetben az egyesülethez betérő autóknak nagyon kell 
figyelnie, hogy megfelelő íven tudjanak bekanyarodni. Megjegyzi, több koccanásos baleset is történt 
már ezzel kapcsolatban, így szeretné, ha ezt megszüntetnék. A másik ilyen probléma, amit a 
napokban lehetett látni, hogy a Testvériség utcáról kihajtó autó nekiment a villamosnak. Ezzel 
kapcsolatban kéri, hogy vizsgálják meg annak a lehetőségét, hogy a Testvériség utcán egy 
közlekedési lámpa kihelyezésre kerüljön a Lyukó irányából érkező autósoknak. Egyrészt a 
közlekedési lámpa tudná szabályozni az Andrássy útra kihajtó forgalmat akár Diósgyőr, akár a város 
irányába, másrészt a közlekedési lámpa a Testvériség utcán is szabályozott keretek között tudná 
befolyásolni a kihajtást az utcáról. A harmadik téma, ami miatt szót kért a köszönet, a Városgazda 
ügyvezetőjéhez fordul. Megköszöni, hogy megkezdődött Lyukóvölgyből az illegális szemét 
elszállítása, amit hónapokon keresztül nem sikerült különböző indokokra hivatkozva az elmúlt 
város és Városgazda vezetésének megcsinálni. Bízik abban, hogy ez továbbra is így fog folytatódni, 
mert sajnos küzdeniük kell az illegális szemétlerakás ellen. Ehhez fontos dolog, hogy újabb illegális 
szemétlerakóhelyek ne keletkezzenek. Az előbb említette, hogy hónapok óta nem sikerült ezt 
felszámolni, most pedig igen. Reméli mindenki érzi a különbséget. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a felszólalást és Ügyvezető Úrnak is az 
intézkedést. 
 
Bartha György: A novemberi Közgyűlésen már felvetette ezt a témát, amit most is, mert szeretné 
megismételni. Nemcsak Miskolc városában, de itt nagy probléma a lakótelepeken a parkolás ügye. 
Ezt a dolgot valahogy rendezni kell, és város szinten kell megtenni. Ahogy a múltkor is elmondta, 
ehhez kéri Polgármester Úr segítségét, hogy legyen valaki kijelölve, aki a képviselőtársaktól, vagy a 
képviselők által a civilektől jött véleményeket összegzi, és megpróbálnak valamiféle rendet tenni 
ebben a parkolás ügyben. Kiemeli, ez egy időzített bomba. Teljes Miskolcról beszél, nemcsak a 
választókerületéről. Már az is segítség néha, ha fel van festve, mert némelyik autós nem úgy parkol, 
ahogy nemhogy előírás, hanem ahogy normális lenne. Az se rossz megoldás, de vannak nemcsak 
külföldi, hanem magyarországi példák is.  
A másik téma, hogy advent harmadik vasárnapja lesz vasárnap. A Kilián-Délen a Gasztrocentrum 
előtt ismét lesz gyertyagyújtás, délután 5 órakor, és szeretne mindenkit meghívni ismételten, 
valamint a tévé nyilvánossága előtt az ott élőket is, természetesen.  
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Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a felszólalást és elmondja, hogy a felvetést már 
a múlt alkalommal is felírta, de jó, hogy megismételte Képviselő Úr. Megkéri Alpolgármester Urat, 
hogy ezt az ügyet vegye kézbe, már csak azért is, mert Alpolgármester Úrnak nagyon innovatív 
ötletei vannak, amiket remélhetőleg – akár a jövő év elején, ha megfelelő módon kidolgozzák – a 
nyilvánosság elé tárják. Amiről Képviselő Úr beszél, az leginkább ott jelent problémát, ahol 
lakóingatlanok vannak. Esténként hazamennek a lakók, nagy szatyrokkal, és nem tudnak a saját 
lakásuk környékén megállni és parkolni. Erre kell megpróbálniuk valamilyen megoldást találni. Kéri 
Alpolgármester Urat, hogy legyen ennek az ügynek az összefogója és felelőse. 
 
Pakusza Zoltán: A közvilágítással kapcsolatban szeretne problémát jelezni, illetve kérni 
Polgármester Úr segítségét is. Azt látja, hogy az ÉMÁSZ-nak az utóbbi időszakban valamiért nem 
sikerül a problémákat megoldania. Augusztus 6-án jelezte a szolgáltató felé, hogy a Bulgárföldön 
több lámpabúra is hiányos, összetört, cserére lenne szüksége. Ezt november 2-án újra jelezte, de 
egyelőre a mai napig ebben nem történt változás. Ezen kívül vannak olyan helyek, ahol hiányoznak 
a lámpatestek, amit szintén jelzett. Ezek elsősorban a nyári nagy viharok következtében akár a 
fagallyak törtek le, és azok tették tönkre a lámpát, vagy maga az ÉMÁSZ szerelte le azért, hogy ott 
a javítást el tudják végezni, mint a Perecesi Temetőnek a bejáratánál, vagy a Bulgárföldön a város 
legöregebb fája mellett. Utóbbi esetében különösen balesetveszélyes, mert a fának a gyökerei 
felnyomják a járdát, ezért éjszaka a sötétben arra közlekedni szintén balesetveszélyes. A Dinnyés 
utca 22/A-nál ez jellemző. A Stadion utca 67-nél van egy fekvőrendőr, és arra nagyon sok gyalogos 
jár – szintén jelezte – át, hónapok óta nem működik a közvilágítás. Hangsúlyozza, egyelőre ezekben 
nincs előrelépés. Ugyanazt szeretné kérni, hogy ebben egy kicsit hatékonyabban tudjanak részt 
venni, megkérni az ÉMÁSZ-t arra, hogy ezeket a hónapok óta fennálló problémáknak oldja meg. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni az észrevételt. Elmondja, az ÉMÁSZ nem egy 
egyszerű partner. Aljegyző Úr – emlékszik – egyszer tájékoztatta arról, mennyi lámpatest van. A 
szám: 24 ezer, tehát a cégnek sem lehet könnyű, de ettől függetlenül nyilván, ha gond és probléma 
van, azt meg kell oldani. Próbálnak ebben az ügyben valamit tenni.  
 
Dr. Simon Gábor: Egy kérdést és egy javaslatot szeretne megfogalmazni. A kérdést már a múltkori 
Közgyűlésen feltette, ennek a tárgya az év végi jutalom, juttatás kérdésköre volt, melyet felidéz. A 
városnak közel 5 ezer dolgozója van, és 5 ezer családról kell így a városnak, az Önkormányzatnak 
és a Miskolc Holdingnak gondoskodni. Az elmúlt időszakban megszokottá vált, hogy év végén 
valamilyen juttatásban részesülnek ezek a családok, dolgozók, beleértve a bölcsődei, óvodai 
dolgozókat, villamosvezetőket, és minden városi dolgozót, személyt. Akkor jelezte Polgármester 
Úr, hogy készülnek valamilyen megemlékezéssel, még akkor is, ha talán most idén nem kaphatnak 
13. havi jutalmat, mint a tavalyi évben. Érdeklődik, hogyan zárult ez a kérdés. 
Javaslata arra vonatkozik, hogy egyetért a vezetés törekvése kapcsán aziránt, hogy a turizmus egy 
nagyon fontos iparág is az ország és a városok gazdálkodásában és működésében, ezért is jött létre 
a Turisztikai Bizottság is. Azt gondolja, hogy Miskolc – tavalyhoz hasonlóan – egy igazán impozáns 
adventi programsorozatot hozott össze. A Városház tér mind kinézetében, mind a pénteki, 
szombati és vasárnapi műsorok, mind a négy hétvégén az egyik legkomolyabbnak mondható, az 
ország példáit tekintve. Egyrészt gratulál mindenkinek, akinek a szervezésben vagy a döntések 
meghozatalában bármilyen köze volt. A problémája kicsit az, hogy erre igazából nem hívták fel a 
figyelmet. Itt kapcsolná össze a programturizmussal, hogy számos olyan magyar vagy külföldi 
állampolgár van, akik gyakran jöttek a Barlangfürdőt látogatni, hogy szerinte ezek a Városház téri 
rendezvények minden hétvégén olyanok, hogy akár határon belül vagy túl, megér egy hétvégi 
miskolci utazást. Ez nyilván a vendéglátóknak, a szálláshely adóknak bevételt generálhat. Ennek 
kapcsán a Barlangfürdő tragédiája mellett az Ellipsumra is rá lehet irányítani a figyelmet. Szeretné 
javasolni, hogy a marketinget egy picit fel kellene pörgetni. Ha az országos honlapokat nézik, amik 
a programturizmussal foglalkoznak, akkor Miskolc vonatkozásában nagyon-nagyon kevés esemény 
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van megemlítve, például ezek az adventi eseménysorozatok egyáltalán nincsenek. Ugyanezt tudja 
elmondani a szilveszterről. Debrecen hirdeti a szilveszteri utcabálját, Balatonfüred hirdeti, hogy 
milyen fellépők lesznek, Szombathely, Székesfehérvár fellépőit megtalálhatják a honlapon, de 
Miskolcról igazán nincs szó, a városban se nagyon. A szilveszter egyre inkább olyan eseménnyé 
válik nagyon sok embernél, hogy valahova elutaznak. Jó lenne, ha valaki el szeretne utazni, akkor 
nem Szombathelyet vagy Debrecent választaná, hanem Miskolcot az Ellipsummal. Arra hívná fel a 
figyelmet, vagy ezt javasolná azoknak a marketinggel foglalkozó kollégáknak, hogy ezt országos 
csatornákon, mint a programturizmus.hu, ami egy ingyenes csatorna, megjelenítse. Nem azt 
mondja, hogy óriási reklámkampányt folytassanak, de ha valaki rákeres arra, hogy „szilveszteri 
program”, akkor feldob 50-et, de abból egy sem Miskolc. Szerinte ebben érdemes lenne, mint az 
advent, mind a szilveszter esetében előrébb lépni. Ez mind a városi önkormányzatnak, mind a 
miskolci gazdasági szereplőknek előnnyel járhat.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni Képviselő Úr észrevételét. Az elsővel kezdi a 
választ, ő lenne a legboldogabb ember, ha ennek a több mint 5200 családnak anyagilag is meg 
tudnák köszönni azt a kitartó és a város érdekében tett munkáját, amit az elmúlt években végeztek. 
Nem tudják megtenni. Nincs meg a pénzük erre, de meg fognak emlékezni a karácsonyról, és 
természetesen mindenkit egy ajándékcsomaggal a város meg fog lepni karácsony alkalmából. 
Kapnak valamit az Önkormányzat és a Miskolc Holding dolgozói.  
A programok kapcsán köszöni az elismerését Frakcióvezető Úrnak. Azt gondolja, eljutottak egy 
szintre, ahonnan már csak feljebb szabad lépni. Mind a belvárosban, mind a város különböző 
részein egy abszolút vállalható installációt és programsorozatot raktak össze azok a kollégák, akinek 
ezúton köszöni ő is a munkáját. Nyilvánvalóan lehet mindig egyre feljebb és feljebb tenni a lécet. 
Az a csapat, akik turizmussal és városmarketinggel foglalkoznak majd az elkövetkezendő időben, 
most kezdenek összeállni. Ettől függetlenül a turizmus.com, a szallas.hu, a thermalfurdo.hu, a 
programturizmus.com, az nlcafe.hu és tíz influenszer járt Miskolcon. Nagyon sok mindent írtak, 
csupa jót Miskolcról, aminek nagyon örülnek. Az elkövetkezendő időszakban itt is erősíteni kell, és 
fognak is.  
 
Molnár Péter: A 11. számú választókörzet önkormányzati képviselőjeként szeretne pár dolgot 
elmondani. Először is újra megköszöni a Városgazdának az őszi nagytakarítást, amit elvégeztek 
eddig a körzetben. Az utóbbi napokban számtalan megkeresést kapott, és szeretné ezt tolmácsolni 
Ügyvezető Úr irányába, ahova még nem tudtak eljutni. Az egyik ilyen az, ahol a Közdomb utcára 
lefut a Margittai utca, a köznyelv Kalapos dűlőnek nevezi. Ott elég sok zöldhulladék van, melyből 
elég sokat felelőtlenül a lakosok helyeztek el. Onnan egy lépcsősor megy fel a Bodótetői útra, amely 
gyakorlatilag használhatatlan, járhatatlan. Kéri, hogy ezt a részt a következő napokban, még az 
ünnepek előtt próbálják már megtakarítani. Ezen a városrészen, a Bodótetőn, fenn a buszmegálló 
és környéke egy nagytakarítást igencsak elviselne, és a Szent Anna temető környéke, ahova egy 
lépcsősor megy fel a Szent Anna templom mögül, amelyet szintén kér, hogy takarítsanak ki, 
küldjenek oda ki embereket. Ezt kéri Ügyvezető Úrtól. A Pece patakokra kéri, hogy fokozatosan 
figyeljenek majd, annak a takarítására és karbantartására, majd, ha a tél elmúltával esetleg nagyobb 
víz jönne le, nehogy problémát okozzon. Megjegyzi, ebben az ügyben már történtek előrelépések, 
de úgy látja, ott van még mit tenni. A Pallós utca elején a Jókai Református Általános Iskolánál a 
parkolóban egy zúzalékos javítást történt, melyet megköszön, mert nagy szükség volt rá. Rengeteg 
autó áll ott, és használja, de ott tavaszra – úgy gondolja – időzíteni kell egy nagyobb karbantartást. 
A zúzalékos utak vonatkozásában, tudja, hogy most az időjárás nem kedvező, most gyakorlatilag 
nem lehet megoldani a problémát, de majd szeretné kérni, hogy erre figyeljenek oda tavasszal, ahogy 
erre lehetőség adódik.  
Zebráról volt már szó, Polgármester Úr is emlegette a zebra fontosságát adott esetben. Szeretné 
ráirányítani a figyelmet, szülői jelzéseket kapott azzal kapcsolatban, hogy nagyon sok szülő és 
gyermek is a Pallós utcai Jókai Mór Református Általános Iskolában úgy halad, főleg, amikor 
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gyülekezeti alkalom van, hogy a Petőfi tér mellett haladnak el, és úgy mennek át az úton a Deszka 
templomba. Oda – állítólag már évek óta kérik – valami el is indult a Városházán ezzel 
kapcsolatban, de nem ért az ügy végére, tehát oda egy zebra lenne fontos a gyerekek biztonsága 
érdekében. Kéri, ennek vizsgálják meg a lehetőségét, hogy az iskolába ebből az irányba tartó 
gyerekek biztonságosan tudjanak haladni, mert nagyon nagy ott az autóforgalom. A Városgazdának 
pedig előre is köszöni a segítségét. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni az észrevételt, megvizsgálják ezt is.  
 
Mezei Attila: Egy javaslata van, ami a 2025. évi költségvetést nem érinti. Miskolcon rendkívül sok 
helyen vannak lakott külterületi ingatlanok. Úgy gondolja, hogy erre egy hosszútávú tervet kellene 
csinálni, hogy a város egyáltalán fejlesztési téren mit kezdjen ezekkel a területekkel, természetesen 
a lakosság és civil szervezetek bevonásával. Nagyon örülne, ha ennek kapcsán a jövőben létrejönne 
egy munkacsoport, és örömmel részt is venne ebben a munkában.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Ez nem könnyű mutatvány, mert lakott külterületi ingatlanok 
egy nagyon tág fogalom, mert az szántóföldtől kezdve bármi lehet. Aljegyző Úrnak átadja a szót a 
szakmai válaszért.  
 
Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző: Valóban nagyon nagy probléma, évek óta a külterületi 
ingatlanokba bejelentkezők, és az ők közszolgáltatásokkal való ellátásuk. Ezzel kapcsolatban 
folyamatosan folyik egyeztetés mind az adott terület képviselőjével, mind a közszolgáltatókkal. 
Jelen pillanatban az Önkormányzat költségvetését jelentősen megterheli ezen külterületi ingatlanok, 
de néha azon külterületből belterületbe vont, de közművel nem ellátott utcák ellátása is, ami jelentős 
nehézséget jelent az Önkormányzatnak. Hangsúlyozza, foglalkoznak jelen pillanatban is a kérdéssel, 
meg lehet vizsgálni, hogy ezt munkacsoportban hogyan tudnák megtenni. Értesíteni fogják 
Képviselő Urat, amint sikerül ilyen jellegű munkacsoportot felállítaniuk és a munkát el tudják 
kezdeni.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 
 
Bajusz Gábor: Első körben a választókerületét érintően szeretne beszélni. Folyamatos 
egyeztetésben vannak a Városgazdával, nagyon sok az elmaradt elvégzetlen munka az elmúlt öt 
évből, melyeket ütemezetten pótolják. Ide sorolja a fák gondozását, a közterületek gondozását, 
kátyúk rendezését, de még nagyon sok minden ide tartozik, zúzott köves utak is. Köszöni azt a 
munkát, amit végez most a Városgazda új vezetése. Bízik abban, hogy a lakosság is fogja érezni már 
rövidtávon is azt, hogy fejlődést értek el. Frakcióvezető Úrnak szeretné megmutatni, bár 
Polgármester Úr jól és pontosan felsorolta azokat az online felületeket, ahol már van hirdetés, és 
közben az Ellipsumnak mutatja egy hirdetését. 
 

Dr. Simon Gábor frakcióvezető megjegyzést tesz az elhangzottak kapcsán. 
 
Bajusz Gábor: … végig mondja, amit szeretne. Az ütemérzékkel van ismét gond. Az elmúlt öt 
évben nem hiányolta Frakcióvezető Úr azt, hogy hol van a szilveszteri vagy bármilyen hirdetése az 
Ellipsumnak vagy bármilyen rendezvénynek, mert akkor ugyanis bezárták az Ellipsumot, tehát nem 
is volt értelme hirdetni. Ezzel szemben a mostani vezetés változtatott, óriásplakát kampány van, 
Facebook-os, közösségi médiás hirdetések vannak, és ennek érezhető hatása van. Amíg az előző 
vezetés azt mondta, hogy az Ellipsum nem jó, nincs ott vendég, viszi a pénzt, addig most azt 
tapasztalják, hogy egy-két jól ütemezett hirdetéssel elérték azt, hogy többszörösére nőtt a vendégkör 
az Ellipsumban. Kéri, kísérje figyelemmel Frakcióvezető Úr, nagyon szívesen küld majd ilyen 
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anyagokat, óriásplakátokat, beszéljenek a szilveszterről, melyet szerinte nem együtt ünnepelnek 
majd, de boldog új évet kíván Frakcióvezető Úrnak is, és köszönik a javaslatait.  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a felszólalásokat. Megállapítja, hogy nem lát 
több felszólalásra jelentkező képviselőt.  
Bejelenti, hogy a nyílt ülés napirendjéről történő szavazás következik.  
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat a 2025. évi átmeneti gazdálkodásról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 14 igen szavazat szükséges. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett /nem szavazott: 1 fő/ megalkotta a 23/2024. 
önkormányzati rendeletét a 2025. évi átmeneti gazdálkodásról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására  
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, először szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
188/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosításáról,  

a Miskolc, 0787/6-7, 0787/10, 0788, 0789/1, 0789/4, 0789/5, 0790, 0791, 0792/1, 0792/2, 
0793/3, 0793, 0826, 0827/1 és 0827/2 hrsz.-ú ingatlanok területére vonatkozóan 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési Szabályzatának 
módosítására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat mellékletei szerinti 
tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 175/2022. 
(XII.15.) számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének (TszT) módosítását: 
 

1. A TszT 1.1. melléklete - Területfelhasználás I.-része - a határozat 1. melléklete szerint 
módosul, 
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2.  A TszT 1.2. melléklete – Közlekedés – a határozat 2. sz. melléklete szerint módosul, 

3. A TszT 3.1. melléklete - Változások bemutatása M= 1:80 000 - a határozat 3. melléklete 
szerint módosul, 

4. A TszT 3.2. melléklete - Változások leírása - a határozat 4. melléklete szerinti tartalommal 
kiegészül, 

5. A TszT 4. melléklete - A település területi mérlege - a határozat 5. melléklete szerint 
módosul, 

6. A TszT 5. melléklete - A területrendezési tervvel való összhang igazolása - a határozat 6. 
melléklete szerint kiegészül. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Közreműködik: Városfejlesztési Főosztály 
Határidő: Azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, hogy ezt követően a rendelettervezetről döntsenek, 
amelyhez minősített többség, tehát legalább 14 igen szavazat szükséges. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 

tartózkodás mellett megalkotta a 24/2024. önkormányzati 

rendeletét a Miskolc Megyei Jogú Város Építési 

Szabályzatáról szóló 38/2022. (XII.16.) önkormányzati 

rendelet módosításáról. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark 

Hálózathoz való csatlakozásra 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük, amelyhez minősített többség, tehát legalább 14 igen szavazat szükséges. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
189/2024. (XII.12.) határozatát 

a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark Hálózathoz való csatlakozásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Bükk-
vidék UNESCO Globális Geopark Hálózathoz való csatlakozásra” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy támogatja 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának csatlakozását a Bükk-vidék UNESCO 
Globális Geopark Hálózat térségi együttműködéshez. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja, hogy a Bükki 

Nemzeti Park Igazgatóság, mint a Bükk-vidék UNESCO Globális Geopark Hálózat 
munkaszervezete, ellássa a programok koordinálását és a szakmai feladatokat. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 
a csatlakozáshoz szükséges intézkedések, illetve nyilatkozat megtételére.  

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Koordinációs Osztály 
Határidő:     azonnal 

 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-

2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének, valamint a 2024. évi 
és a 2025. évi Ellenőrzési Tervével kapcsolatos döntések 
elfogadására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról, melynek tárgya Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata 2025-2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének elfogadása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
190/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  

2025-2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének, 
valamint a 2024. évi és a 2025. évi Ellenőrzési Tervével kapcsolatos döntések elfogadására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a határozat melléklete 
szerinti tartalommal Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2025-2029. évi Stratégiai 
Ellenőrzési Tervét. 
 
Felelős:   Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint II. határozati javaslatról döntenek, 
melynek tárgya Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024. évi Ellenőrzési Terve 
módosításának elfogadása. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
191/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  

2024. évi Ellenőrzési Terve módosításának elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének, 
valamint a 2024. évi és a 2025. évi Ellenőrzési Tervével kapcsolatos döntések elfogadására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 206/2023. (XII.14.) határozatával 
elfogadott 2024. évi Ellenőrzési Terv módosítását jóváhagyja a következők szerint: 
 

• Az alábbi, 2024. évi Ellenőrzési Terv szerinti ellenőrzések a létszámhiányra való tekintettel 
elhagyásra kerülnek, mely ellenőrzések a 2025. évi Ellenőrzési Terv részét képezik. A 
hivatkozott ellenőrzések: 

- Hivatal belső ellenőrzéseként „A Magyar Államkincstár részére történő jogszabályi 
előírás szerinti adatszolgáltatási tevékenységek ellenőrzése” tárgyú ellenőrzés; 

- Miskolc Megyei Jogú Város Nemzetiségi Önkormányzatainak belső ellenőrzéseként 
„A leltározási tevékenység szabályozásának és gyakorlatának ellenőrzése, valamint 
utóellenőrzés” tárgyú ellenőrzés a Lengyel, Német, Örmény, Ruszin, Ukrán 
Nemzetiségi Önkormányzatokat érintően. 
 

• A határozat egyéb részei változatlanok. 

 
Felelős:   Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő: azonnal 
 
 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint III. határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025. évi Ellenőrzési 
Tervének elfogadása. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti III. 
határozati javaslatot és meghozta a  
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
 

192/2024. (XII.12.) határozatát 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  
2025. évi Ellenőrzési Tervének elfogadásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlés megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025-2029. évi Stratégiai Ellenőrzési Tervének, 
valamint a 2024. évi és a 2025. évi Ellenőrzési Tervével kapcsolatos döntések elfogadására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 2025. évi Ellenőrzési Tervét a határozat 1. melléklete, valamint a tervhez 
kapcsolódó dokumentumokat, a határozat 2-4. mellékletei szerinti tartalommal jóváhagyja.  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Jegyzőt, hogy 
gondoskodjon a 2025. évi Ellenőrzési Terv végrehajtásáról. 

 
Felelős:   Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő:   1. pont tekintetében azonnal  
 2. pont tekintetében 2025. január 1. napjától 2025. december 31. 

napjáig 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere és az 

alpolgármester illetményének és költségtérítésének 
megállapítására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról, melynek tárgya a polgármester 
illetményének és költségtérítésének megállapítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 3 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás /nem szavazott: 18 fő/ mellett nem fogadta el az 
előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
193/2024. (XII.12.) határozatát 

 
a polgármester illetményének és költségtérítésének megállapításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város polgármestere és az alpolgármesterek illetményének és 
költségtérítésének megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy az alábbiak 
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szerinti határozati javaslatot nem fogadja el: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (2) bekezdése alapján 2024. 
október 1. napjától Tóth-Szántai József főállású polgármester havonta bruttó 2.651.000,-Ft, azaz 
bruttó Kettőmillió-hatszázötvenegyezer forint illetményre jogosult. 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (6) bekezdése alapján, hogy Tóth-
Szántai József főállású polgármester 2024. október 1. napjától havonta az illetményének 15%-ában 
meghatározott költségtérítésre jogosult, amelynek összege havi bruttó 397.700,- Ft, azaz bruttó 
Háromszázkilencvenhétezer-hétszáz forint. 
 

Felelős:    Aljegyző 
Végrehajtásáért felelős: Humánerőforrás Osztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 
 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint II. határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya Matiscsák Éva alpolgármester illetményének és költségtérítésének 
megállapítása. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 3 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás /nem szavazott: 18 fő/ mellett nem fogadta el az 
előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
194/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Matiscsák Éva alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város polgármestere és az alpolgármesterek illetményének és 
költségtérítésének megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy az alábbiak 
szerinti határozati javaslatot nem fogadja el: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (1) bekezdése alapján, a 
megválasztott főállású alpolgármester, Matiscsák Éva havi illetményét 2024. október 4. 
napjától a polgármesteri illetmény 90 %-ában állapítja meg, amely havonta bruttó 
2.385.900,- Ft, azaz bruttó Kettőmillió-háromszáznyolcvanötezer-kilencszáz forint.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (3) 
bekezdése alapján 2024. október 4. napjától Matiscsák Éva főállású alpolgármester havonta 
az illetménye 15%-ában meghatározott költségtérítésre jogosult, melynek összege havi 
bruttó 357.900,- Ft, azaz bruttó Háromszázötvenhétezer-kilencszáz forint.  
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Felelős:   Aljegyző  
Végrehajtásért felelős: Humánerőforrás Osztály 
Közreműködik:              Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 

 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint III. határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya Hollósy Endre András alpolgármester illetményének és 
költségtérítésének megállapítása. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 3 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás /nem szavazott: 18 fő/ mellett nem fogadta el az 
előterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
195/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Hollósy Endre András alpolgármester illetményének és költségtérítésének 

megállapításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város polgármestere és az alpolgármesterek illetményének és 
költségtérítésének megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy az alábbiak 
szerinti határozati javaslatot nem fogadja el: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (1) bekezdése alapján, a 
megválasztott főállású alpolgármester, Hollósy Endre András havi illetményét 2024. 
október 4. napjától a polgármesteri illetmény 90 %-ában állapítja meg, amely havonta bruttó 
2.385.900,- Ft, azaz bruttó Kettőmillió-háromszáznyolcvanötezer-kilencszáz forint.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (3) 
bekezdése alapján 2024. október 4. napjától Hollósy Endre András főállású alpolgármester 
havonta az illetménye 15%-ában meghatározott költségtérítésre jogosult, melynek összege 
havi bruttó 357.900,- Ft, azaz bruttó Háromszázötvenhétezer-kilencszáz forint.  

 
Felelős:   Aljegyző  
Végrehajtásért felelős: Humánerőforrás Osztály 
Közreműködik:              Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 

 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Aljegyző Úr szólásra jelentkezett, megadja neki a szót. 
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Dr. Nevelős Szabolcs aljegyző: A nem elfogadott három határozati javaslattal kapcsolatban 
törvényességi észrevételt kell, hogy tegyen. Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 81. § (3) bekezdés e) pontjában, valamint az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 24. § (13) bekezdése 
alapján a Közgyűlés döntésével kapcsolatosan törvényességi észrevételt kíván tenni. Az 
előterjesztési javaslatban ismertetettek szerint a polgármester és az alpolgármesterek illetményét 
jogszabály határozza meg, amennyiben ennek nem tesznek eleget, akkor a jegyzőnek kötelessége 
törvényességi észrevételt tenni. Ezt most jelen pillanatban megtette. 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Megköszöni a törvényességi észrevétel ismertetését. 
 
 

Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat Varga Andrea Klára és Badány Lajos alpolgármesteri 
tisztségének megszűnése vonatkozásában végkielégítés 
megállapítására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint kettő határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak az I. határozati javaslatról, melynek tárgya Varga Andrea 
Klára alpolgármesteri tisztsége megszűnése vonatkozásában végkielégítésének megállapítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

196/2024. (XII.12.) határozatát 
 

Varga Andrea Klára alpolgármesteri tisztsége megszűnése vonatkozásában 
végkielégítésének megállapításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ”Javaslat Varga 
Andrea Klára és Badány Lajos alpolgármesteri tisztségének megszűnése vonatkozásában 
végkielégítés megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/D. § (1), 225/K. § (1) 
bekezdései alapján Varga Andrea Klára alpolgármesteri végkielégítés jogcímen, bruttó 
3.510.000.-Ft, azaz bruttó hárommillió-ötszáztízezer forint illetményre jogosult. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 147. §, 225/K. § (1), 225/L. § 
(1) bekezdéseiben foglaltakra tekintettel Varga Andrea Klára a késedelem idejére 2024. 
október 1. napjától, a késedelembe esés időpontjától kezdve a késedelemmel érintett naptári 
félév első napján érvényes jegybanki alapkamattal megegyező mértékű kamatra jogosult. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza az Aljegyzőt, a 
határozat végrehajtásához szükséges intézkedések megtételére. 

 
Felelős:                              Aljegyző 
Végrehajtásért felelős:     Humánerőforrás Osztály 
Közreműködik:         Gazdálkodási Főosztály 

    Határidő:                          azonnal 
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Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint II. határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya Badány Lajos alpolgármesteri tisztsége megszűnése vonatkozásában 
végkielégítésének megállapítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
197/2024. (XII.12.) határozatát 

 
Badány Lajos alpolgármesteri tisztsége megszűnése vonatkozásában  

végkielégítésének megállapításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ”Javaslat Varga 
Andrea Klára és Badány Lajos alpolgármesteri tisztségének megszűnése vonatkozásában 
végkielégítés megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/D. § (1), 225/K. § (1) 
bekezdései alapján Badány Lajos alpolgármesteri végkielégítés jogcímen, bruttó 
3.510.000.-Ft, azaz bruttó hárommillió-ötszáztízezer forint illetményre jogosult. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 147. §, 225/K. § (1), 225/L. § 
(1) bekezdéseiben foglaltakra tekintettel Badány Lajos a késedelem idejére 2024. október 1. 
napjától, a késedelembe esés időpontjától kezdve a késedelemmel érintett naptári félév első 
napján érvényes jegybanki alapkamattal megegyező mértékű kamatra jogosult. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza az Aljegyzőt, a 

határozat végrehajtásához szükséges intézkedések megtételére. 
 

Felelős:                              Aljegyző 
Végrehajtásért felelős:     Humánerőforrás Osztály 
Közreműködik:         Gazdálkodási Főosztály 

 Határidő:                          azonnal 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Közgyűlés 2025. I. félévi munkatervének 

megállapítására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
198/2024. (XII.12.) határozatát 

 
a Közgyűlés 2025. I. félévi munkatervének megállapításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
2025. I. félévi munkatervének megállapítására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Közgyűlés 2025. év I. félévi 

munkatervét jelen határozat melléklete szerint állapítja meg. 
 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Közgyűlés 2025. év I. félévi 

elfogadott munkatervében meghatározott időpontoktól és a napirendi javaslatoktól eltérhet. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét kepézi./ 
 
 
Sürgősségi 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 

adományozásuk szabályairól szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására és a Kuratórium nem állandó tagjainak 
megválasztására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. A rendelettervezet kapcsán előterjesztői módosító 
indítványt nyújtott be. Az előterjesztői módosító indítvány elfogadásával az eredeti előterjesztésben 
szereplő rendelettervezet cserélésre kerül. Kéri, hogy elsőként a módosító indítványról 
szavazzanak. 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztői módosító 
indítványt. 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a módosító indítvány elfogadásával 
cserélt rendelettervezetről, amelyhez minősített többség, tehát legalább 14 igen szavazat 
szükséges. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 

tartózkodás mellett megalkotta a 25/2024. önkormányzati 

rendeletét az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 

adományozásuk szabályairól. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról, mely a 
2025. évben adományozandó önkormányzati címek és díjak előzetes elbírálását végző Kuratórium 
nem állandó tagjainak megválasztásáról szól. 

 
(Szavazás) 
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Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
199/2024. (XII.12.) határozatát 

 
a 2025. évben adományozandó önkormányzati címek és díjak előzetes elbírálását végző 

Kuratórium nem állandó tagjainak megválasztásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Az Önkormányzat 
elismeréseinek alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására és a Kuratórium nem állandó tagjainak megválasztására” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a kitüntető címek és díjak 
adományozására tett javaslatok előzetes elbírálását végző Kuratórium 2025. évi nem állandó 
tagjainak az alábbi négy személyt választja meg:  
  

1. dr. Rózsa Péter nemzetiségi önkormányzatok által delegált képviselő, elnök  
2. Kis József, a Magyar Nemzeti Levéltár Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Levéltár igazgatója 
3. Illyés Miklós, a Miskolci Sportiskola ügyvezetője és  
4. Madaras Péter, a CineFest Miskolci Nemzetközi Filmfesztivál programigazgatója 

 
Felelős:      Polgármester  
Végrehajtásért felelős:  Kulturális és Sport Osztály 
Határidő:      azonnal 
 
 
Sürgősségi 2. napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 

Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

200/2024. (XII.12.) határozatát 
 

a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására” című előterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza: 
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1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata által fenntartott Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság és a Kulturális és Innovációs Minisztérium között 2025. január 1-től 2027. december 31-
ig terjedő időtartamra megkötendő közszolgáltatási szerződést a jelen határozat mellékletében 
foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Kulturális és Sport Osztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy jelen határozat 1./ pontja szerinti közszolgáltatási szerződést Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának, mint fenntartónak a képviseletében jóváhagyólag 
aláírja és felkéri, hogy gondoskodjon a közszolgáltatási szerződésnek az előadó-művészeti 
szervezetek működésével összefüggő közigazgatási hatósági és szolgáltatási feladatokat ellátó 
szerv részére történő megküldéséről. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Kulturális és Sport Osztály  
Határidő:   döntés tekintetében azonnal, illetve jogszabálynak  
   megfelelően 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Sürgősségi 3. napirend: Javaslat a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci 

Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
201/2024. (XII.12.) határozatát 

 
a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci Szimfonikus Zenekar  
Nonprofit Kft. között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
a Kulturális és Innovációs Minisztérium és a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására” című előterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza: 
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1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata által fenntartott Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság és a Kulturális és Innovációs Minisztérium között 2025. január 1-től 2027. december 31-
ig terjedő időtartamra megkötendő közszolgáltatási szerződést a jelen határozat mellékletében 
foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Kulturális és Sport Osztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy jelen határozat 1./ pontja szerinti közszolgáltatási szerződést Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának, mint fenntartónak a képviseletében jóváhagyólag 
aláírja és felkéri, hogy gondoskodjon a közszolgáltatási szerződésnek az előadó-művészeti 
szervezetek működésével összefüggő közigazgatási hatósági és szolgáltatási feladatokat ellátó 
szerv részére történő megküldéséről. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Kulturális és Sport Osztály  
Határidő:   döntés tekintetében azonnal, illetve jogszabálynak  
   megfelelően 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Sürgősségi 4. napirend: Javaslat a helyi személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca 

közigazgatási területére történő kiterjesztésének elfogadására 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
202/2024. (XII.12.) határozatát 

 
a helyi személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca Város Önkormányzata  

közigazgatási területére történő kiterjesztésének elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a helyi 
személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca közigazgatási területére történő 
kiterjesztésének elfogadására” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a személyszállítási 
szolgáltatásokról szóló 2012. évi XLI. törvény 5. § (3) bekezdés b) pontja alapján – a jelen 
határozat 1. számú mellékleteként és 2. számú mellékleteként szereplő megállapodások tartalma 
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szerint jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának közigazgatási határán belüli 
helyi személyszállítási közszolgáltatás Felsőzsolca Város Önkormányzatának közigazgatási 
területére történő kiterjesztését 2025. január 1. napjától 2025. december 31. napjáig tartó 
határozott időtartamra.  

       
 Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési Főosztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály  
Határidő: 2024. december 31. 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Sürgősségi 5. napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási 

Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény és 
Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének, 
valamint az MVK Zrt. 2023. évi közszolgáltatási 
tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 
2023. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének 
elfogadására 

 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerint kettő határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya az MVK Zrt.-
vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény és 
Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének elfogadása és a Közszolgáltatási 
Szerződés 8. sz. mellékletét képező Autóbusz-flotta dekarbonizációs terv módosítása. Kéri, 
szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
203/2024. (XII.12.) határozatát 

 
az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt Közszolgáltatási 
Követelmény és Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének 

elfogadásáról és a Közszolgáltatási Szerződés 8. sz. mellékletét képező Autóbusz-flotta 
dekarbonizációs terv módosításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az MVK Zrt.-
vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény és 
Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének, valamint az MVK Zrt. 2023. 
évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves 
Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadására” című előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a jelen határozat 
mellékleteként szereplő Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. között 2010. 
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június 1. napján megkötött 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés módosításáról szóló 33. számú 
Módosító szerződést, ezzel egyidejűleg felhatalmazza a Polgármestert a 33. számú Módosító 
szerződés és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Közszolgáltatási Szerződés aláírására.  
 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési Főosztály 
Közreműködik:    Gazdálkodási Főosztály  
Határidő: azonnal  

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Tóth-Szántai József polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés alapján ellátott 
2023. évi közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves 
Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadása. Kéri, szavazzanak. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

204/2024. (XII.12.) határozatát 
 

az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés alapján ellátott 2023. évi 
közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és  

a 2023. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az MVK Zrt.-
vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény és 
Közszolgáltatási Ellentételezés 2024. évi tervezett mértékének, valamint az MVK Zrt. 2023. 
évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2023. évi Éves 
Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadására” elnevezésű előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja a jelen határozat 
mellékleteként szereplő, az MVK Zrt. 2023. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 
Közszolgáltatói Jelentést. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2023. évi 
Éves Pénzügyi Ellentételezés összegét 2.232.055 ezer Ft-ban, azaz Kétmilliárd-
kétszázharmickétmillió-ötvenötezer Forint összegben fogadja el, amelynek megfizetésére Felek 
2025. június 30. napjáig külön megállapodást kötnek 
 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési Főosztály 
Közreműködik:                                        Gazdálkodási Főosztály  
Határidő: 2025. június 30. 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Tóth-Szántai József polgármester: Bejelenti, hogy ezzel az ülés végére értek. Áldott Karácsonyt, 
Boldog Új Esztendőt és jó egészséget kíván mindenkinek! 
Köszöni mindenki munkáját, az ülést 10 óra 03 perckor bezárja. 
 
 
 

 
K. m. f. 

 
 
 
 

 Dr. Nevelős Szabolcs Tóth-Szántai József 

 aljegyző polgármester 


